
 

Podsumowanie ankiety do konkursu „Lokalna Strategia Rozwoju szansą dla nas” 

 

Ankieta miała na celu zapoznanie się z opinią mieszkańców obszaru na temat aktualnej sytuacji społecznej i gospodarczej gmin: Gniewino, Wejherowo, Choczewo, Cewice, Nowa 

Wieś Lęborska, Wicko oraz miasta Łeba. Forma ankiety oparta była na pytaniach zamkniętych jednokrotnego lub wielokrotnego wyboru, ale do każdego poruszanego tematu 

ankietowany mógł wnieść swoje uwagi w pytaniu otwartym. 

EKOLOGIA I ŚRODOWISKO GMINY 

1. Oceń na obszarze swojej gminy następujące elementy: 

 



1.a Uwagi do pytania "EKOLOGIA I ŚRODOWISKO GMINY": 

- Brak. 

- Brak. 

- Brak. 

- Więcej śmietników do segregowania śmieci na mieście. 

- Mało koszy na śmieci ogólnodostępnych. 

- Myślę, że trzeba więcej uwagi poświęcić ochronie środowiska. Ale trzeba również więcej edukować, zwłaszcza dorosłych. 

- Nie mam. 

- W gminie Gniewino sporym problemem są śmieci pozostawiane przez turystów np. nad j. Żarnowieckim. Gniewino również nie wspiera mieszkańców, jeśli chodzi o energię 

słoneczną (panele, fotowoltaika). 

- Pozytywne. 

- Brak informacji, dofinansowań do fotowoltaiki. 

- Gmina ma potencjał, ale zbyt dużo drzew jest wycinanych, obiekty hotelowe i inne budowane są na terenach objętych ochroną, zbyt duża ilość turystów niszczy zasoby a władze 

przykładają za mało starań do zachowania porządku. W lasach często zalegają śmieci. 

- Nie mam uwag. 

- Dzień dobry. Pytanie dotyczy obszaru jeziora Salino. Czy właściciele działek maja prawo wycinać stare drzewa, pod ochroną? Właściciele nabytych działek powinni pozostawić 

pas przejścia, umożliwiający korzystanie z linii brzegowej jeziora. Niestety nie każdy się ustosunkowuje do tego. 

- Brakuje pytania o edukację ekologiczną mieszkańców gminy i ich roli w ochronie środowiska. 

- Gmina Wejherowo bardzo mało robi dla ekologii. Zero programów dla odnawialnych źródłach energii. 

- Mamy piękne tereny leśne, przyjeziorne, bagienne, ale czystość zwłaszcza w miejscach rekreacyjnych jest katastrofalna. W okresie cieplnym jeszcze wielu pali śmieci, smród i 

brud reasumując palenie w piecach. 

- Kiedy chcieliśmy sami posprzątać okolicę i niedaleki las, ani lasy państwowe ani gmina, sołtys nie chcieli w tym pomóc. Twierdząc, że nie mają możliwości zorganizowania 

kontenera na śmieci. Brak chęci wspierania oddolnych inicjatyw. 

- Myślę, że kary za zaśmiecanie i za psie odchody powinna być bardziej pilnowane i wyższe. 

- Dlaczego często z kranu leci woda brązowa. 

- Mało efektywne działania ekologiczne. 

- Bardzo małe działania na rzecz polepszenia walorów przyrodniczych gminy Wicko. Znikome działania np. w celu retencjonowania wód opadowych przydrożne rowy 

pozapychane nieczyszczone i niepogłębiane od wielu lat. 

- Odnośnie ochrony obszarów cennych przyrodniczo to zauważalnym jest duże wylesianie, gdzie powiedzmy nie pójdziemy czy nie pojedziemy to drzew ubywa. Co do retencji to 

wydaje mi się lepiej przynajmniej w mojej okolicy aniżeli kilka lat temu. Przy nowych inwestycjach są budowane rowy melioracyjne a stare są czyszczone, więc można uznać ten 

temat za dobry. 

- Składowisko odpadów w Kamieńcu. 

- Nie mam pytań. 

- Moim zdaniem powinno się położyć większy nacisk na bezpańsko biegające psy oraz na właścicieli, którzy nieprawidłowo wyprowadzają psy nie na uwięzi. Ludzie posiadają też 

inne zwierzęta np. koty często rasowe, które przez swoją domową naturę nie są w stanie się bronić przed psem spuszczonym ze smyczy i bez kagańca. Druga kwestia to 



zanieczyszczanie odchodami przez te psy terenów przy płotach. Na wsiach powinno się wymagać tak jak w mieście sprzątania po swoich pupilach. 

- Potrzeba więcej foto pułapek, żeby móc karać ludzi, którzy zaśmiecają nasze otoczenie. 

- Nie. 

- W okresie zimowym, wieczorami trudno oddychać na niektórych ulicach z uwagi na zanieczyszczenie powietrza dymem z kominów. 

- Ogólne postrzeżenia wypadają zadawalająco w swoim otoczeniu, ale patrząc na cały obszar gminy to niektóre czynniki wypadają słabiej. Ciężko sprecyzować jednoznaczna 

ocenę, ponieważ jest to duży obszar. 

- Rozwój w zakresie retencji/odzysku wody opadowej, stworzenie zbiornika na wody opadowe. Rozwój komunikacji zastępczej, nie tylko w sektorze prywatnym (elektryfikacja). 

Wprowadzenie miejskiej komunikacji elektrycznej w sezonie letnim. Zniżki dla osób korzystających z komunikacji, kosztem odstawienia samochodu na parking miejski. 

Wpłynęłoby to na komfort przemieszczania w okresie ścisłego sezonu. 

- Więcej śmietników w terenie miejskim. 

- Więcej śmietników. 

- Brak uwag. 

- Brak uwag. 

- Uproszczenie wniosków związanych z wymianą starego źródła ciepła. 

- Niestety niektóre gminy nie stawiają na ekologię tylko na zarobek z wczasowiczów kosztem ekologii. 

- W gminach brak lokalnych programów wspierających gospodarstwa prywatne. Korzystać trzeba głownie z programów ogólnokrajowych. 

- Brak opinii. 

- To sprawa przede wszystkim Rządu, a nie samorządu. 

- Brak rentownej oczyszczalni ścieków. 

- Brak działań zmierzających ku oprawie środowiska lokalnego. 

- Brak uwag. 

- Muszę przyznać, co do zanieczyszczeń, to się u nas poprawiło. Można spacerować po okolicy nie wkurzając się ( wczasowicze znowu zostawili syf. Chociaż sezon dopiero przed 

nami. Mam nadzieję, że nie będzie tak jak jest w Albanii. POZDRAWIAM 

- Brak uwag. 

- W naszej gminie znajduje się wiele cennych przyrodniczo i atrakcyjnych turystycznie miejsc. Władze gminy dbają o ich zagospodarowanie i opiekę nad nimi. Dużą powierzchnię 

zajmują lasy, którymi zarządzają Lasy Państwowe. Nadleśnictwo Cewice prowadzi wiele akcji promocyjnych, ekologicznych i edukacyjnych w szkołach i na imprezach 

plenerowych. Pomimo tego zdarzają się sytuacje wywalania śmieci do lasu, zanieczyszczanie rzek i jezior. 

- Chciałabym żeby w pobliżu naszej miejscowości, gdzie zaledwie 2,5 km od nas znajduje się jezioro Salino, powstało miejsce (kąpielisko) dla naszych dzieci. 

- Śmieci leżące cały rok w rzece przebiegające przez centrum miasta, trawy i kwiaty wycinane do piasku mimo upałów... 

- Chciałbym porównać Gminę Wejherowo do Gminy Piaski w województwie Lubelskim. Otóż w Wejherowskiej gminie nikt nie stara się wdrażać projektów dofinansowanych z UE 

lub środków gminnych do rozwoju regionu lub bezpośrednio poprawy warunków życia jak i środowiska. W gminie Piaski mieszka część mojej rodziny, stąd wiem dokładnie, jakie 

projekty rozwoju gospodarstw domowych i ekologiczne są realizowane i w jaki sposób. Gmina ogłasza projekt na przykład na instalację fotowoltaiczną, chętni właściciele zapisują 

się w kolejce, następnie muszą wpłacić kilka procent wartości modernizacji a potem to już tylko czekają na ekipę monterów, później odbiór przez odpowiednią Komisję, serwis w 

cenie do końca gwarancji. Przez ostatnich kilka lat w tej gminie wykonano wymianę szamb zwykłych na ekologiczne, montaż paneli solarnych, wymianę kopciuchów na piece 

wyższej klasy, obecnie trwa nabór na montaż fotowoltaiki. Jak widać można zdziałać wiele, trzeba tylko chcieć. 



- Mile widziany byłyby kontenery na szkło i kartony (po odpowiedniej edukacji mieszkańców). 

- Więcej ścieżek w lesie przystosowane do spacerowania. 

- Jestem zadowolona, z jakości życia na wsi gm. Gniewino, pod względem otaczającej natury. 

- Jak zostanie wycięty las na rzecz elektrowni atomowej to dobrze nie będzie wcale. 

- To, co zrobili od wiosny nad jeziorem, czyli szeroką autostradę od Choczewa do Perlina woła o pomstę do nieba. Zniszczyli przepiękną, malowniczą dróżkę rowerową i to 

obawiam się, że tylko na potrzeby wycinki drzew. Jeździłam tamtędy regularnie, a teraz nie mogę, bo aż łza się w oku kręci... 

- Degradacja terenu, brak ochrony przed nadmierna rozbudową i niszczeniem natury. 

- Zbyt mało programów np. dofinansowania zbierania wody itd. 

- ŚCIERZKI, CHODNIKI, ŁAWECZKI, PRZY GŁÓWNYCH CIĄGACH KOMUNIKACYJNYCH Z INCHALACJĄ SPALIN I CO NAM NASZE BRYKI JESZCZE TAM DADZĄ !!! OPRÓCZ KOSZENIA 

TRAWY DO ZERA SADZENIA CMENTARNYCH TUJ WYCINANIA STARYCH I NIE SADZENIE NOWYCH LIP I INNYCH KWITNĄCYCH ROŚLIN, POZA TYM BETONAZA, KOSTKONAZA, 

KRUSZYWONAZA, KAMIENIONAZA, POKRZYWA I OSET ORAZ ZIELONE ZŁE !!! ITD ITP DŁUGO? 

- Brak uwag. 

- Przy jeziorze żarnowieckim od strony gminy Krokowa idealnie byłoby postawić metalowe kosze na odpady, dzięki temu śmieci nie walałyby się przy plaży jak i w wodzie. 

- Kosze z woreczkami na kupę dla piesków. 

- Wiele dzikich śmieciowisk na terenie Gminy Wicko, w tym przy rezerwacie Górkowski Las przy Poraju, za mostem przy brzegach rzeki Łeby na granicy z Gminą Główczyce (tylko 

jest ścinana jest trawa, śmieci nigdy nie są tam sprzątane), w lasach w okolicach Wrześcia i Szczenurzy, w tym przy Jeziorze Czarnym, w centrum Charbrowa w parku za 

stadionem przy Strudze Charbrowskiej za plebanią (postępująca dewastacja kaplicy Somnitzów oraz przyległego parku z tzw. patelnią), obecność dużej ilości śmieci wzdłuż dróg 

dojezdnych do Wicka (zamiast je sprzątać, ścina się trawę, przysypując nią śmieci razem z zerwaną darnią, śmieci są miażdżone przez pracowników sprzątających i wgniatane w 

ziemię na poboczu), przy Jeziorze Czarnym w lesie między Szczenurzą a Wrześciem brak jakichkolwiek śmietników, także tych przystosowanych do segregacji śmieci (np. obok 

dzikiego kąpieliska od strony ul. Jeziornej), przy ul. Jeziornej nie tylko na drodze, ale też wśród drzew obok brzegu jeziora występuje częste zakłócanie ciszy i niszczenie runa 

leśnego rajdami motocyklowymi po runie leśnym, brak małych pojemników segregujących śmieci przy chodnikach nawet w samym centrum Wicka i w drodze z Wicka do 

Charbrowa, dzikie wysypiska śmieci obecne w okolicznych lasach, np. wzdłuż drogi polnej od tzw. "Piaskowej Górki" do Gęsi, a także w okolicy tzw. "Koziej Górki", przy leśnym 

przejeździe kolejowym z Wrześcia do Szczenurzy po lewej stronie w lesie, jadąc od Wrześcia występuje dzikie składowisko odpadów eternitu dachowego, w Gminie Wicko brak 

choćby jednego pojemnika na zużyte żarówki, mimo kilka razy zgłaszanego problemu w Urzędzie Gminy Wicko, niezagospodarowane chaszcze i krzaki przy Jeziorze Sarbsko, które 

mogłyby posłużyć do zbudowania parkingu, co powoduje rozjeżdżanie i parkowanie dużej liczby samochodów tuż przy samym brzegu jeziora w Nowęcinie, co szkodzi temu 

pięknemu zakątkowi w Gminie Wicko (zwłaszcza w okresie letnim), zbyt rzadkie czyszczenie koszy na śmieci w drodze do Nowęcina oraz w samym Nowęcinie, przede wszystkim 

w okresie letnim, zagajnik leśny w Nowęcinie przy Jeziorze Sarbsko w ogóle nie jest sprzątany i jest już przepełniony śmieciami, atrakcyjna wizualnie trasa ze Szczenurzy do 

Nowęcina nie jest w ogóle lub bardzo rzadko czyszczona ze śmieci na poboczach. 

- Brak inwestycji gminnych w energię odnawialną. 

- Nadmierna wycinka lasów. 

- Dziwne, że odpowiedzi są tylko nie wiem lub to pytanie mnie nie dotyczy oraz bardzo źle to nic nie mówi o naszej gminie i czy dbanie o ekologię idzie do przodu. 

 

 



 

TURYSTYKA, REKREACJA, KULTURA GMINY 

 

2. Oceń na obszarze swojej gminy następujące elementy: 

 

2.a Uwagi do pytania "TURYSTYKA, REKREACJA, KULTURA GMINY": 

- Brak. 

- Brak. 

- Brak uwag. 

- Brak. 

- W małych miejscowościach ubogie place zabaw dla dzieci. Zainwestowałbym w estetykę ścieżek, w miejsca na odpoczynek wędrowców, kolarzy. Moim marzeniem jest zrobienie 

parku w lesie przy cmentarzu w Krępie Kaszubskiej. 

- Nie mam. 

- Mała ilość tras oraz szlaków pieszych i rowerowych w gminie Gniewino. 

- Pozytywna. 

- Za mało jest obiektów dla małych dzieci jak place zabaw dostosowane dla najmłodszych. Te które istnieją są zaniedbane i niebezpieczne. Brak siłowni zamkniętej i mało 

urządzeń zewnętrznych. Poza świetnie działająca biblioteką dla młodzieży brak rozrywki. 

- Nie mam uwag. 

- Czy można zorganizować ferie, wakacje w wiejskich świetlicach w turnusach dwu tygodniowych? Dotychczas były tylko teatrzyki. Nie ma zajęć na czas np. 4 godzin. Zajęć 

plastycznych, edukacyjnych, sportowych itp. 

- Droga rowerowa do Gowina oraz świetlica/biblioteka dla dzieci. 

- Jak oceniasz współpracę urzędów z mieszkańcami w celu zaspokajania potrzeb związanych turystyką, rekreacją i kulturą? 



- W mojej miejscowości sołtys nie robi nic dla dzieci i młodzieży. Świetlica wiejska wiecznie zamknięta. 

- Mało ścieżek rowerowych. 

- W Bolszewie park jest piękny, lecz słabo pilnowany i zaśmiecamy jest miejscem spotkań chuliganów bardziej wieczorowa porą a nie żeby odpocząć. 

- Place zabaw nie do końca są dobrze wyposażone mało co dla najmłodszy dzieci jest. 

- Gmina Wicko jest bardzo bogata turystycznie, lecz samorząd nie potrafi tego wykorzystać żeby uatrakcyjnić region dla turystyki przyrodniczej. Brak współpracy z Lasy 

Państwowe. 

- Może odniosę się do niektórych zagadnień. Gmina nie ma dostępu do morza, więc na tym etapie już jesteśmy na przegranej pozycji względem gmin ościennych, natomiast 

mamy jeziora. Niestety z tego, co mi wiadomo strzeżone kąpielisko jest tylko w Nadolu na przystani a nie ma jego nad Jeziorem Żarnowieckim w innych miejscach oraz nad 

innymi jeziorami. Dzieci mają co robić tj. Mamy naprawdę dużo placów zabaw, seniorzy mogą się spotykać na "imprezach " w kołach gospodyń wiejskich itp. Natomiast co do 

młodzieży to oprócz powiedzmy orlików nie ma miejsca na spędzanie czasu np. Skatepark jakaś lokalizacją gdzie stricte spotyka się młodzież. Oprócz terenów zielonych i 

wspomnianych orlików nie ma co robić. Tak samo dorośli, co prawda jest basen, bowling jednak czasami to za mało i w sumie człowiek wybiera kierunek - miasto - w celu 

spędzania wolnego czasu. Podsumowując, co do samej turystyki gmina robi co może ale turyści zazwyczaj wybierają morze a u nas jak wspomniałem wyżej jego brak. 

- Można by było bardziej rozbudować kąpieliska. 

- Nie mam pytań. 

- Kiedyś przyszedł mi taki pomysł do głowy, aby ktoś odnowił linie kolejową z Wejherowa do Czymanowa i dalej. Moim zdaniem krajobrazy w wzdłuż tej trasy mają bardzo piękne 

walory turystyczne.  Zwiększyło to by też skomunikowanie tych terenów. 

- Przydałoby się więcej atrakcji dla dzieci typu place zabaw. 

- Nie. 

- Sopieszyno brak świetlicy, czyli brak jakiego kolejek miejsca na atrakcyjne spędzanie czasu. 

- Brak informacji typowo turystycznych zebranych i udostępnianych w formie broszurki informacyjnej, ładnie wydanej, z kolorowymi zdjęciami, min.2- języcznej. Brak stronki 

internetowej z zebranymi informacjami o atrakcjach turystycznych Gminy Wejherowo. Brak kontrolowanych miejsc spotkań młodzieży 15-19 lat(prześladowanie po kątach z 

piwem), brak chociażby betonowych stołów do tenisa na placach zabaw i miejsc do siedzenia. 

- Gmina Wejherowo bardzo dużo poświęca uwagi na wydarzenia sportowe i kulturalne . 

- Podjęcie działań poza ścisłym sezonem w zakresie poszerzenia dostępności do wydarzeń kulturalnych. Zorganizowanie cyklicznych spotkań/wydarzeń aktywizujących 

mieszkańców. Zorganizowanie w okresie ścisłego sezonu wydarzeń kulturalnych, np. teatr uliczny, teatr na plaży, teatr lalek dla dzieci lub też letnia scena którejś z dużych 

instytucji kulturalnych (imprezy wyjazdowe). 

- Jestem wdzięczna i jednocześnie zachwycona działalnością BCKGW. Dziewczyny robią mnóstwo dobrego. Świetne zajęcia dla dzieci. 

- Brakuje mi zajęć dla starszych osób. 

- Mam nadzieję, że powstanie miejsce rekreacji, wypoczynku przy rzece. 

- Brak uwag. 

- Mała organizacja programów zachęcanych lokalne społeczeństwo do integracji. Duży napływ zewnętrznej ludności i wyobcowanie miejscowości. 

- Wszystko OK. 

- GCK- mocna strona, prywatni... słabo. 

- Zaplanować więcej tras rowerowych przez tereny lasów, łąk i pól z miejscami widokowymi w odpowiednich miejscach. Zapewniać bezpłatny dostęp do infrastruktury sportowej 

dla mieszkańców gminy. Przeanalizować ponownie budowę stoku narciarskiego przy Wieży widokowej. Szkółka modelarska dla dzieci i młodzieży z obsługą latania wykonanych 



samolotów 

- Poza UTW nie ma żadnego życia kulturalnego w gminie. Dzieci i młodzież zmuszeni do przebywania w domu. 

- Brakuje sklepu drogeryjnego na terenie gminy 

- Uważam, że gmina jest bardzo atrakcyjna turystycznie, są ścieżki edukacyjne, trasy rowerowe, konne, piesze, dosyć dobra infrastruktura turystyki wodnej, w prawie każdej 

miejscowości naszej gminy znajdują się boiska, świetlice i siłownie zewnętrzne, place zabaw. Brak było do tej pory skate parku dla młodzieży starszej. W maju tego roku został 

ogłoszony przetarg na jego budowę w miejscowości Cewice. Wiem, ze istnieją gospodarstwa agroturystyczne w gminie, moim zdaniem mogłyby się bardziej reklamować i 

mogłoby ich być więcej. Od roku działa Klub Seniora i Klub Rodziny w gminie, ich oferta jest atrakcyjna dla mieszkańców. 

- Mieszkam w miejscowości Dębina gmina Gniewino, fajnie by było gdyby w naszej miejscowości powstał chociaż malutki plac zabaw i zostały wyznaczone jakieś ścieżki leśne by 

swobodnie spacerkiem dostać się do świetlicy wiejskiej najbliższa ok 8km,nasza miejscowość jest piękna i urokliwa co prawda mało budynków mieszkalnych bo zaledwie 8 rodzin 

ale dzieciaczków sporo około 16.Droga prowadząca do Salina w makabrycznym stanie płyty leśne, nie raz uszkodziłam na nich samochód...fajnie by było żeby chociaż coś się 

zmieniło . 

- Baza noclegowa, jak na 50k+ miasto jest nijaka. Miasto w ogóle nie korzysta z walorów turystycznych i nie stawia na turystykę. 

- Jeśli chodzi o bibliotekę to zasoby są niestety przestarzałe, oczywiście Panie obsługujące są świetne, ale nie ma tam żadnych nowoczesnych multimediów i ciekawego kącika dla 

dzieci, w którym można z chęcią siedzieć i przebywać. 

- Mogłyby być piękne trasy rowerowe. Dla dzieci atrakcje w Gniewinie owszem są, ale jak z innej miejscowości gdy rodzice pracują mają dzieci przetransportować. 

- Na plaży od zawsze brakowało mi przebieralni. W kilku miejscowościach wybudowano świetlice, miejsca spotkań mieszkańców, a w Choczewie wciąż brak. Brak 

zorganizowanych zajęć dla dzieci. Jeśli już coś jest w gminie organizowane, to mało rozreklamowane. O wielu imprezach dowiaduję się po fakcie. 

- Mało atrakcji dla młodzieży. 

- PO PROSTU WIEŚ I SAMYMI CHĘCIAMI DUŻ SIĘ NIE ZBUDUJE!!! 

- Brak uwag. 

- Brak ciekawych miejsc do spędzania wolnego czasu przez dorosłych, brak sali zabaw dla dzieci. 

- Więc atrakcji dla najmłodszych. 

- Zbyt małe zaangażowanie Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu oraz Biblioteki Gminnej w Wicku w działania kulturotwórcze dla każdej z grup wiekowych. Wytyczenie ścieżek i 

tras turystycznych to za mało, trzeba o nie dbać. Brak chodnika i ścieżki rowerowej z Wicka do Wrześcia - Stacji. 

- Mało miejsc gdzie można spędzać wolny czas np. Brak kąpieliska nad jeziorem Orle. 

- Brak skate parku dla młodzieży czy kursów językowych dla dorosłych i seniorów. 

- Mała ilość ścieżek rowerowych. 

- Na dużo pytań odpowiedź byłaby inna niestety nie ma wyboru. 

 

 

 

 



 

SPOŁECZEŃSTWO ORAZ USŁUGI SPOŁECZNE I ZDROWOTNE GMINY 

3. Oceń na obszarze swojej gminy następujące elementy: 

 

3.a Uwagi do pytania "SPOŁECZEŃSTWO ORAZ USŁUGI SPOŁECZNE I ZDROWOTNE GMINY": 

- Większa diagnoza sytuacji i kontrola. 

- Nie mam. 

- W gminie Gniewino brakuje też wsparcia dla kobiet, młodych matek, które chcą wrócić do pracy po urlopie macierzyńskim lub wychowawczym. W gminie nie ma żłobka. Matki 

muszą wozić małe dzieci do Wejherowa (ponad 20 km.). W tej gminie nie organizuje się również kursów, szkoleń i innych działań motywacyjnych dla młodych ludzi i kobiet, które 

wzmocniłyby szanse na rynku pracy. 

- Pozytywne. 

- Lekarze specjaliści dostępni w Lęborku, ewentualnie prywatnie niektóre usługi na miejscu. Lekarze rodzinni dostępni, ale nieprzyjemni. Obiekty miejskie są kiepsko 

przystosowane dla osób z niepełnosprawnością, samo wejście nie jest automatyczne. Mało inicjatyw, które promują zdrowy tryb życia czy też sport ze względu na brak obiektów 

do uprawiania sportów. 

- Mało kompetentnych osób, ocenianie innych „z góry”. 

- Nie mam uwag. 

- Brak ośrodka zdrowia, brak usług handlowych i usługowych, brak miejsc dla dzieci. 

- Czy w ciągu kilku ostatnich lat poprawiła się oferta dotycząca usług społecznych i zdrowotnych gminy? 

- KGW w mojej miejscowości nie istnieje. 

- Malo atrakcji dla dzieci, zwłaszcza sportowych. Brak kółek zainteresowań w świetlicy, czegośs dla kobiet. 

- O ile można nazwać opiekę zdrowotną poprawnie to w praktyce brak lekarzy a specjalistów szukamy wszędzie gdzie się da, bo w pobliżu brak terminów lub po prostu nie ma 

komu leczyć. 



- Niektóre kwestie mnie nie dotyczą, ale jedno można przyznać, że 100% racją. Budynek urzędu gminy jest do zburzenia, obecnie ciężko osobie zdrowej wspinać się po schodach 

grozy nie mówiąc już o osobach niepełnosprawnych. Rynek pracy jest ok. Mamy w okolicy dużo przedsiębiorców, więc kto chce to znajdzie prace. Wsparcia psychicznego 

upatruje się w mieście (sam z takiego korzystam chodzę do poradni DDA), ogólnie co do zdrowia w jakiejkolwiek formie to gmina nie kojarzy się z niczym oprócz lekarza 

rodzinnego i ewentualnie pobierania krwi. Wszystko, co bardziej specjalistyczne czy skomplikowane w tym np. Ginekolog to nie w naszej gminie. 

- Więcej imprez sportowych w naszej gminie. 

- Nie mam pytań. 

- Brak dziennych zajęć dla osób niepełnosprawnych. Brak dofinansowanych opiekunek osób chorych/starszych. 

- Brak oferty pracy dla osób z pierwszą grupą inwalidzką. Są to osoby, których nie obejmuje Pefron a pracodawcy nie chcą pracować z takimi ludźmi jeśli nic z tego nie mają. Tak 

samo opiekunowie tych osób są pomijani we wszelkich wsparciach. Niema równości w tych kwestiach. 

- Nie. 

- Trudności z rejestracją telefoniczną do lekarza rodzinnego w Gościcinie, kolejki do rejestracji rano pod Przychodnią. Problemy z dostępnością lekarzy specjalistów. Jedyna 

Poradnia Urazowo- Ortopedyczna dla całego Małego Trójmiasta Kaszubskiego jest w Rumii, a terminy z kosmosu! 

- Nie mam. 

- Ze względu na wielkość gminy, brak jest możliwości zapewnienia optymalnego zakresu opieki zdrowotnej. Można podjąć działania w zakresie informacyjnym lub akcji 

prozdrowotnych finansowanych przez Ministerstwo Zdrowia. 

- Dziękuję za pracę sołtysa wsi Gościcino. 

- Brak uwag. 

- Trzeba pamiętać, że pandemia zaczyna się wygaszać a ludziom potrzebna jest właściwa opieka zdrowotna. 

- Przydałoby się więcej ułatwień dla osób starszych i niepełnosprawnych. 

- Ośrodek zdrowia funkcjonuje, jako przedsiębiorstwo nastawione na zyski finansowe, a nie pomoc chorym. 

- Brak opinii. 

- Dzieci niepełnosprawne są totalnie ignorowane , niestety jak ktoś zarabia więcej niż 600 zł na osobę to nie przysługują mu dodatki , specjalistyczne usługi opiekuńcze są w 

minimalnej liczbie i trzeba za nie płacić więc to żadna pomoc ze strony władz. Nie ma dostępu do lekarza psychiatry dla dzieci na terenie całego powiatu wejherowskiego. 

- Brak wsparcia rządowego. 

- Ośrodek zdrowia to jakaś tragedia! Brak lekarzy oraz bardzo źle traktowanie ludzi przez pielęgniarki. 

- Brak. 

- Organizacje społeczne KGW, klub Seniora czy OSP - bardzo chętnie biorą udział w wydarzeniach na terenie gminy. Często sami inicjują imprezy. Z zaangażowaniem 

społeczeństwa jest różnie, ale mamy grupę osób chętnych do pracy społecznej, m.in. przewodniczący zarządu osiedla, sołtys wsi, radni oraz zwykli obywatele, którzy szybko 

reagują na pomysły i pomagają. Jeśli chodzi o specjalistyczne usługi opiekuńcze to nie mam wiedzy czy ktoś prowadzi takowe. Brak wykwalifikowanej kadry do opieki nad dziećmi 

i młodzieżą z problemami psychicznymi i trudnościami wychowawczymi - w szkołach raczej pedagodzy niż psycholodzy. Jeżeli jest oferta wsparcia psychologicznego to tylko parę 

godzin w tygodniu. Uważam, że na tym polu jest potrzebna poprawa. Na terenie naszej gminy mamy jeden ośrodek zdrowia z lekarzami pierwszego kontaktu i dostęp do chirurga 

i dentysty oraz rehabilitacji (chociaż czeka się 4-5 miesięcy). 

- Ciągły brak pediatry w ośrodku zdrowia. Bardzo ciężko dostać się do lekarza czy to z dzieckiem czy z osobą dorosłą. 

- Czekanie na lekarza w nieskończoność, brak terminów u specjalistów, brak zróżnicowanych aktywności dla osób w różnym wieku... Miasto w ogóle się tym nie interesuje. 

- Dostępność do lekarza jest, aczkolwiek lekarz oraz pani obsługująca już dwa razy nie spełniał moich oczekiwań, co do kultury osobistej. 



- Ok. 

- Ośrodek zdrowia to jakaś porażka. 

- Od zewnątrz gmina jest zadbana, ale od wewnątrz jest wiele pracy, aby jakość życia się poprawiła i ludzie dzięki temu by może się więcej angażowali w życie społeczne. 

- Duży minus-co chwila i inny pediatra w przychodni. 

- OPIEKOWAŁEM SIĘ OSOBAMI CAŁKOWICIE NEZDOLNYMI DO SAMOISTNEJ EGZYSTENCJI DWOMA NA RAZ I TO, ŻE JESTEM SAM W TAKIEJ A NIE INNEJ KONDYCJI PSYCHICZNEJ 

ZAWDZIĘCZAM DOBRYM GENOM PRZEKAZANYM PRZEZ MATKĘ (DZIĘKUJĘ CI MAMO I WSZYSTKIM MATKOM)!!!! 

- Brak dostępu do zdrowotnych usług specjalistycznych. 

- Opieka zdrowotna fatalna ze względu na brak lekarzy specjalistów. 

- Brak specjalistów lekarzy, mało zaangażowania w pomocy potrzebujących np. seniorów. 

- Bardzo dobra inicjatywa w postaci organizacji corocznej Olimpiady dla niepełnosprawnych na stadionie w Charbrowie, jakość usług świadczonych dla zwykłych pacjentów przez 

lekarza Czosnka pozostawia wiele do życzenia (nie dotyczy sportowców i kierowców), tzw. windy dla niepełnosprawnych są zazwyczaj wyłączone z użytku, ustawiony przy 

przystanku w Wicku pojemnik na nakrętki w celu zebrania środków pieniężnych dla chorych i niepełnosprawnych jest zbyt rzadko czyszczony z nakrętek, powinno to być raz na 

jeden - dwa razy w miesiącu, by regularnie dostarczać te nakrętki np. do lęborskiego Stowarzyszenia "Niebieski Skarb". Przepełnienie tego pojemnika powoduje, że kilku wandali 

regularnie wyjmuje garściami te nakrętki i rozsypuje je po całej okolicy Wicka. 

- Sprawa jest rozwojowa 

OGÓLNE ZAGADNIENIA DOTYCZĄCE GMINY 

4. Oceń na obszarze swojej gminy następujące elementy: 

 

 



4.a Uwagi do pytania "OGÓLNE ZAGADNIENIA DOTYCZĄCE GMINY": 

- Za mało informacji na temat projektu biogazowni. Mieszkańcy nie mieli możliwości podjęcia decyzji demokratycznie. 

- Uważam, że jest bardzo dużo miejsc, które wymagałaby wsparcia finansowego. 

- Nie mam. 

- Często korzystają z dofinansowań, które widać. Dużo jest nowych dróg, parkingów, widać remonty obiektów miejskich. 

- Nie mam uwag. 

- Przez ostatnie lata nie było modernizacji wodociągowej, nie wspominając o kanalizacji. Woda pitna jest złej jakości, patrząc dogłębnie pijemy kranówkę płynąca z rur z przed 

kilkudziesięciu lat jak nie dłużej. Gmina była dla sportowców piękna a zapomniano o zdrowiu mieszkańców. 

- Słabe połączenia z i do Gowina. 

- Czy gmina w ciągu ostatnich kilku lat rozwija założenia programu np.: społeczeństwo obywatelskie? 

- Pieniądze z Unii słabo są wydawane. 

- Gmina się rozwija i to cieszy, ale mniejsze wsie często są pomijane, dużo za to inwestuje się w większe wioski jak np. Bolszewo, Gościcino, Orle. W mniejszych miejscowościach 

też mieszkają ludzie o tych samych prawach a czasami czujemy się jak gorszy sort. 

- Ciężko powiedzieć, co było i jest finansowane ze środków unijnych, natomiast faktycznie widać rozwój infrastruktury lepszy aniżeli w innych gminach. Lepsze drogi, chodniki, 

dbanie o zieleń np. Ronda, strojenie na święta itd. 

- Zbyt mało miejsc w przedszkolach. 

- Wszystko zmierza w dobrą stronę, oby tak dalej. Brak ujednolicenia stref połowu dla wędkarzy. Co rzeka lub jezioro to nowa opłata. Opłata powinna być roczna i na cały kraj lub 

przynajmniej na powiat. 

- Zbyt rzadko kursujące autobusy. Problem z dojazdem, bez przesiadki w niektóre rejony Gminy( np. przez zmieniony kurs A1). 

- Brak dojazdu do szkoła Leśna w bolszewie autobus nr 1 Likwidowali a dzieci do przedszkola szkoły nie ma jak zawozić. 

- Na przestrzeni ostatnich lat widać sukcesywny rozwój gminy w zakresie inwestycyjnym oraz infrastrukturalnym, brakuje spójności w niektórych zadaniach, ale ogólnie jest to 

właściwy kierunek wpływający na pozytywny odbiór miasta przez mieszkańców i turystów. 

- Widać pieniądz ze środków UE. 

- Są dobrze spożytkowane. 

- Wyeliminować widoczny i bolesny podział gminy na część północną i południową, bardziej atrakcyjną dla urzędu gminy i przez to mocniej dofinansowaną i tą mniej atrakcyjną, 

bardziej oddaloną od centrum i zapomnianą. 

- Gmina bardzo rozwija się pod każdym względem. 

- Skupienie prac rozwoju gminy występuje na obszarach gęsto zaludnionych. Pomija się małe skupiska zamieszkania. 

- Utrzymać stan i trend... 

- Starać się o budowę elektrowni jądrowej na terenie Gminy. 

- Dostępność do ośrodka zdrowia, fatalna obsługa, okres wyczekiwania do ortopedy, ogólnie do specjalistów. 

- Uważam, że gmina bardzo dobrze korzysta ze środków unijnych oraz państwowych dla rozwoju małych gmin. Jeszcze wiele inwestycji przed nami, ale jesteśmy na dobrej drodze 

:) 

- Jak na miasto 50k+ mieszkańców, w którym cały czas nie ma światłowodu, a internet bezprzewodowy przeciążony jest do takiego stopnia, że nawet w telefonach komórkowych 

wolno działa... Miasto położyło infrastrukturę, której nikt nie chce wynająć. Władze skazują nas na wykluczenie przez własne, złe decyzje i brak wpływu na to, by rozwijać 



dostępność usług telekomunikacyjnych. Do tego budynki ogrzewane są w większości przez piece węglowe lub gazowe, więc w tym obszarze od lat nic się nie zmienia, mimo 

środków unijnych jakość powietrza się tylko pogarsza, wraz z rosnącymi cenami gazu. 

- Mieszkam w tej gminie od czerwca 2020 roku, mój Tata był tutaj listonoszem (mieszkaliśmy wcześniej w gminie Choczewo) i bardzo mi się tutaj podoba (mieszkam w Nadolu). 

Jestem zadowolona z szybkiego odśnieżania w zimę (a mieszkamy pod lasem), bardzo dobrą kadrą w przedszkolu i szkole dzieci. 

- Ochrona środowiska. 

- Więcej uwagi dla zwykłego obywatela, aby nie było trudności załatwienia urzędowych spraw w Gminie. 

- Są czasem dobrze wykorzystane, a niektóre są niewypałem. 

- Likwidacja treningów piłki nożnej -aby grać w Stolem Gniewino należy chodzić do szkoły mistrzostwa sportowego. 

- MIMO OPIEKI NAD OSOBAMI NIEPĘŁNOSPRWNYMI ODMÓWIONO MI PODŁĄCZENIA DO INTERNETU WYBUDOWANEGO Z FUNDUSZY NA RZECZ WYKLUCZENIA 

CYFROWEGO.TŁUMACZĄC TO WZGLĘDAMI TECHNICZNYMI BY PÓŻNIEJ DODAĆ ŻE ZA 5000(ROK 2018 CENA)JEST MOŻLIWOŚĆ PRZYŁĄCZA NO KOMENT!!! 

- Za mało działań, które zwykły mieszkaniec Gminy Wicko odczułby na własnej skórze, jako pożyteczne, dobre, właściwe i korzystne dla ogółu mieszkańców. 

- Internet u nas do niczego 

5. Jakich usług dla ludności brakuje na terenie gminy? 

- ortodontycznych, naprawa sprzętu AGD, kosmetycznych,  

- niczego nie brakuje 

- Infrastruktury rekreacyjnej czasu zimowego. 

- Nie przychodzi mi nic do głowy, ale jeśli chodzi o świetlicę uważam, że powinno być więcej zajęć dla dzieci jak i osób starszych. Według mnie świetlicę są za mało używane i 

udostępniane dla mieszkańców. Dodatkowo nie wiem czy można zaliczyć to, jako usługę, ale pomimo tego, że gmina ma obowiązek pomóc w kastracji i dokarmianiu wolno 

żyjących kotów nie robi tego.  

- Ochrona zdrowia 

- Myślę, że wspaniałym pomysłem byłoby otwarcie basenu na terenie naszej gminy. W sąsiadujących miejscowościach baseny są za małe na tyle ludzi. Fajnie wesprzeć tym 

młodzież (np. zajęcia pływania w szkole), zajęcia dla niemowląt czy dla osób dorosłych.  

- Rekreacja typu siłownia basen  

- Siłowni w budynkach zamkniętych, z których każdy mógłby korzystać  

- Coś dla młodzieży  

- Gastronomicznych 

- Kosmetyczka, piekarnia -sklep  

- Zajęć sportowych  

- Usługi związane z opieką nad małymi dziećmi - żłobki. Działania wspierające młodych ludzi w rozwijaniu swoich umiejętności, kompetencji (szkolenia, kursy).  

- W zasadzie nie brakuje niczego. Wszystko można znaleźć w promieniu do 10km  

- Fotograf 

- psychiatrów i psychologów dla dzieci  i młodzieży oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym 

- Nie wiem 

- Wg mnie brakuje ciekawych zajęć pozaszkolnych dla dzieci i młodzieży, gdzie mogliby rozwijać swoje pasje. Dodatkowo w gminie za mało jest ścieżek rowerowych łączących 



mniejsze miejscowości z Wickiem. Część seniorów nie ma auta i jeździ rowerem po gminie. W trakcie sezonu nasze ulice stają się mniej bezpieczne, że względu na turystów, a 

ścieżki rowerowe ułatwiłyby i zapewniły większe bezpieczeństwo w poruszaniu się pieszym i rowerzystów po gminie. 

- Fotograf 

- Służby zdrowia 

- W mojej miejscowości niemal wszystkich 

- Spędzenie czasu dla młodzieży  

- Świetlic 

- Brakuje lekarzy specjalistów, brakuje obiektów sportowych z zajęciami zorganizowanymi dostępnymi dla wszystkich mieszkańców. Największym problemem jest brak żłobków.  

- Brak odpowiedzi 

- Komunikacji autobusowej 

Prowadzenie prac badawczo- rozwojowych dla społeczeństwa. 

- Psycholog (kiedyś funkcjonował w OPS i korzystało z niego sporo osób), zachęcanie mieszkańców do inicjatyw oddolnych -integracja sąsiedzka (bardziej powinni się angażować 

radni i sołtysi) 

- basen 

- Nie zastanawiałam się nad tym 

- Treningi bokserskie 

- Komunikacja miejska mzk 12 więcej kursów  

- Rekreacyjnych, zdrowotnych, kulturalnych, usługowych, handlowych, dla dzieci 

- Fotograficznych, informatycznych, serwisy elektroniczne, mechanicy, stacje benzynowe z dobrym paliwem, siłownie/fitness,  

- Uważam, że brakuje miejsc dla dorosłych, którzy mogliby rozwijać swoje pasje. Swego czasu było to dostępne, jednak od jakiegoś czasu osoby dorosłe nie mają takiej 

możliwości.  

- Więcej ścieżek rowerowych 

- Wynajem kajaków na jeziorze Choczewskim 

- Więcej zajęć dla dorosłych i dzieci  

- Uboga oferta połączeń PKS z Wejherowem, Puckiem lub Gniewinem, słaba oferta turystyczna dot. J. Choczewskiego, brak specjalistów od pozyskiwania środków unijnych przez 

UG lub brak pomocy w przygotowaniu wniosków do projektów np. Czyste Powietrze. 

- Brak możliwości rozwoju dla młodych osób poprzez prowadzenie zajęć ukierunkowanych na podnoszenie kwalifikacji. Brak prawidłowej polityki przestrzennej ułatwiającej 

możliwość szybszego uzyskania pozwoleń na budowę oraz inwestycje. Brak organizacji planów turystycznych w tym tras konnych, rowerowych. Brak prawidłowego oznakowania 

terenów, które są atutami w poszczególnych miejscowościach. Brak przede wszystkim pokazywania historii terenów wiejskich, co uniemożliwia przekazywanie prawidłowych 

wartości młodym pokoleniom.  

- Lekarzy specjalistów na NFZ np. Endokrynolog  

- Rekreacyjno-sportowe.. Miejsca i usługi, które pozwalają aktywnie spędzać czas, zwłaszcza dla dzieci o młodzieży.  

- Transport dla ludności mieszkającej w okolicznych wsiach, pozostaje samochód, bo autobus jeździ kilka razy dziennie w mało atrakcyjnych porach. 

- Myślę, że powinno powstać coś dla młodzieży lub osób starszych gdzie mieli by opiekę i zajęcia  

- Parkingów  



- szewc zdun tapicer stolarnia naprawa sprzętu AGD 

- Transportu wewnętrznego dostępnego dla wszystkich mieszkańców nie tylko dla dzieci szkolnej 

- Wybiegu lub ogrodzonego terenu dla psów.  

- Zorganizowanych wycieczek.  

- Czegoś, co by mogła młodzież korzystać  

- Krawiectwo, szewc , lekarze specjaliści 

- Ginekolog, ośrodek rehabilitacji  

- Brak komunikacji autobusowej we wszystkich miejscowościach gminy Wicko. Problemy z dojechaniem do Urzędów Gminy i Powiatu.  

- Nie zawsze człowiek ma ochotę jechać do miasta i wolałby wszystko załatwić na miejscu, jeżeli chodzi o usługi to od wielu osób słyszałem że powstały nowe dyskonty ale w ślad 

za tym nie poszły np. Drogerie czy sklepy typu pepco. Niestety gmina, jako taka nie może wpływać na politykę firmy żeby zainwestowali w naszej gminie, więc to taka moja 

dygresja. Szczerze to ciężko znaleźć pomysły na usługi. Często siedzimy w domu i zastanawiamy się jak spędzić wolny czas i naprawdę sami nie wiemy co byśmy chcieli robić więc 

zawsze szukamy atrakcji w okolicy i w 90% przypadków atrakcja ta nie jest w gminie w której mieszkam.  

- Stacja paliw 

- Sklepów, przychodnie 

- powszechnego i łatwiejszego dostępu do działań/dofinansowań wspierających ochronę środowiska w tym montażu/instalacji odnawialnych źródeł energii 

- Zajęć dla osób niepełnosprawnych. Pomocy w opiece nad osobami chorymi. Darmowych lub dofinansowanych opiekunek osób chorych.  

- Mało jest Barberow  a terenie gminy Wejherowo.  Niema komunikacji do jezior np. Orle lub Żarnowieckie. Nad samym jeziorem w Nadolu brak plaży publicznej przez co ta 

miejscowość straciła na swoich turystycznych walorach (obserwuje to od dziecka gdy plaża nagle została sprzedana). Za mało jest hoteli lub pokoi do wynajęcia w sezonie. 

- Szkolenia  

- Brakuje kawiarni, placów zabaw, miejsc do wypoczynku na świeżym powietrzu 

- Hotele kina dyskoteki 

- Hotele, noclegi, dyskoteki,  

- Skatepark  

- Więcej jakiś atrakcji przy jeziorach. Są jeziora pelcznik wygoda a tak naprawdę są zapomniane 

- Usług rzemieślniczych ( szaleć, magiel) 

- dodatkowe zajęcia dla dzieci  

- Kąpielisko 

- Usługi gastronomicznych ( bistro, kawiarnia, ) 

- Nie brakuje 

- Biedronki Gościcinie, placów zabaw przy wiejska , autobusu nr 1 dojazdu do Bolszewa brak  

- Jeśli ktoś szuka to znajdzie coś dla siebie. 

- Szerszej działalność w zakresie kulturalnym, szczególnie poza ścisłym sezonem turystycznym. Poszerzenie tej sfery wpłynęłoby korzystniej na możliwości oraz rozwój 

społeczeństwa w tym zakresie. 

-  Brakuje większej ilości spotkań integracyjnych dla mieszkańców 

- Parku gdzie można wypocząć z cała rodzinka  



- Stałego zatrudnienia, mechanika samochodowego, transportu publicznego  

- Dobry mechanik samochodowy, transport publiczny, stała praca nie ma umowę zlecenie, lekarze specjaliści, serwis komputerowy 

- mechanik samochodowy, stałej pracy, lekarzy specjalistów, transport publiczny, serwis komputerowy i telefoniczny 

- Oferty kulturalnej, bezpiecznych kąpielisk, dostępu do lekarzy specjalistów, z zakresu turystyki aktywnej. 

- Klubu miejsca, w którym można w weekend posiedzieć  

- Spotkań rozwijających kreatywność ludzi. 

- mechanik samochodowy, stałej pracy, lekarzy specjalistów, transport publiczny, serwis komputerowy i telefoniczny 

- Dla dorosłych  

- Punktów Obsługi Ksero, Sprzedaży produktów prosto od rolnika, Radców Prawnych, Opieki Psychologów 

- Kina, organizacji koncertów, festynów  

- Plac zabaw  

- Sprawnej komunikacji miejskiej dla osób z poza obszaru miejskiego  

- Restauracja, 

- Świetlica dla dzieci 

- turystyka 

- usługi związane z branżą rozrywkową i kulturalną  

- Przede wszystkim szeroko pasmowego internetu,  

- Przede wszystkim usług całorocznych a nie tylko sezonowych.  

- rehabilitacja 

- Dostaw wody. Gmina uzbraja w wodociągi gęsto zaludnione obszary. Pomija się pojedyncze skupiska. Brak usługi dostępu do Internetu światłowodowego dla każdego 

mieszkańca gminy.  

- Brak 

- Terenów z placami do ćwiczeń  

- Wszystko jest 

- Nie brakuje żadnych 

- Zajęć dla młodzieży 14-18( doradztwo zawodowe, kursy) , brak pomocy dzieciom niepełnosprawnym , opieka wytchnieniowa jest na kilka osób na cały powiat  

- Służba zdrowia  

- opieka lekarska spec. 

- Oddziałów ogólnopolskich banków / wpłatomatu. Specjalistycznych usług lekarskich. Zachęcanie firm spoza branży produkcyjnej do inwestycji w gminie i utrzymywaniu miejsc 

pracy. 

- Ochrona środowiska-brak oczyszczalni, ścieżek rowerowych, brak miejsca kultury, 

- Wykorzystania świetlic Wiejskich do życia kulturalnego w każdym sołectwie.  

- Usługi szkoleniowe z samorozwoju, usługi kształcące języki  

- Internet światłowodowy 

- Zamknięte place zabaw dla dzieci  



- Z pewnością bardzo by była pomocna osoba z zakresu doradztwa zawodowego  nie tylko młode osoby jak i starsze mają problem z pisaniem np. CV  czy rozmowami o pracę.  

Podobnie jak wypisywanie i kompletowanie dokumentacji związanej z emeryturą czy rentą( dużo osób poszukuje takiej pomocy), Punkt doradztwa zawodowego , gminna baza 

ofert pracy i tym podobne usługi  z rozwojem ścieżki zawodowej miały by w gminie sens. 

- Ścieżek rowerowych 

- Rossman, Pepco  

- Komunikacji do miast (z poszczególnych miejscowości 

- Parkour  

- Sklepu drogeryjnego typu rossmann oraz rynku z lokalnymi produktami.  

- Większej dostępności przychodni na NFZ, żłobków i przedszkoli publicznych  

- słaby dostęp/brak szybkiego internetu dla mieszkańców terenów wiejskich gminy, słaba komunikacja pomiędzy mieszkańcami a gminą przy użyciu np. gminnej strony www 

(strona nieczytelna, przestarzała i nieaktualizowana na bieżąco) 

- Brak restauracji, porządnych dróg, brak sieci 5g, atrakcji turystycznych, boisko do koszykówki  

- Mogłaby być większa oferta usług gastronomicznych oraz firm oferujących towary regionalne - rękodzieło, gastronomia, agroturystyka.  

- Oświetlenie dróg wiejskich 

- Brakuje świetlicy, boiska dla dzieci, placu zabaw, domu kultury jakiegoś miejsca gdzie dzieci mogły by fajnie i miło spędzić czas . 

- Dobrego internetu, miejsc spacerowych, wybiegów dla psów, większej kontroli spalania śmieci, wywozu śmieci, sprzątania rzek i terenów zielonych, możliwości zgłaszania 

różnych usterek i szybkiego systemu reagowania (aplikacje w telefonie), dostępu do ogrzewania miejskiego... 

- Klub dla rodziców i dzieci. 

- Klub dla rodziców i dzieci. 

- Pizzeria klub gdzie można spokojnie usiąść i porozmawiać 

- Brak możliwości do podłączenia szybkiego internetu 

- Brakuje restauracji w centrum Gniewina lub nowoczesnego klubu dla młodzieży (np. z możliwością spędzania czasu przy planszówkach, dobrej muzyce i przekąskach) 

- Gastronomii, spa 

- Odpowiedniej opieki medycznej wyspecjalizowanych lekarzy rodzinnych! 

- Ścieżki rowerowe 

- Pomoc psychologiczna 

- Bankomat, poczta, policja, pogotowie  

- Ochrona środowiska  

- szklarza 

- Internetu światłowodowego 

- Stacji benzynowej i więcej atrakcji dla dzieci  

- fotografa 

- Fotografa 

- Plac na siłownię na świeżym powietrzu" 

- Świetlicy socjoterapeutycznej dla dzieci 



- Trasy rowerowe, weterynarz!, kluby/salon gier dla nastolatków, lekarze, wykwalifikowani psycholodzy 

- Lepszej komunikacji miejskiej, więcej miejsc odpoczynku 

- Brak miejsc na spędzanie aktywnie czasu ze znajomymi  

- rozrywkowych np. siłowni 

- Siłownia, basen itp. 

- Aktywne spędzanie wolnego czasu głównie dla młodzieży.  

- Siłowni  

- basen, siłownia 

- usługi kultury 

- Kultury  

- Sklepy wielko powierzchniowe, transport  

- usługi gastronomiczne, usługi turystyczne promujące Kaszuby- lokalne wyroby, legendy itp. 

- Zajęcia sportowe dla amatorów, np. o stałej porze mecze siatkówki. Muzyka na żywo. Wieczorki taneczne. Ogniska integracyjne. Informowanie o lokalnych wydarzeniach np. w 

formie SMS-a. Gry "wiejskie" - coś jak podchody z aplikacją, mapami. 

- "Rekreacja 

- zajęć sportowych dla dzieci i młodzieży, kółek sportowych i naukowych. 

- Handlowych 

- Raczej na terenie Gminy świadczone są wszystkie niezbędne usługi 

- Zajęcia dla młodzieży  

- Mała oferta usług i ciekawych wydarzeń dla starszej młodzieży i osób pracujących. Brak pubu / klubu, wydarzeń muzycznych, sportowych np. sporty walki np. aikido, czy też np. 

klub dla zainteresowanych rękodziełem np. rzeźbiarstwo w drewnie. 

- "Siłownie zewnętrzne dla dorosłych i osób niepełnosprawnych  

- Ścieżki rowerowe między wioskami " 

- Szewc krawcowa 

- GERIATRIA OPIEKA ZAINTERESOWANIE OSOBAMI MAŁO MOBILNYMI ,NIE KREWNYMI I ZNAJOMYMI KRÓLICZKA!!!! 

- Edukacyjnych dla dzieci i dorosłych.  

- Lekarzy specjalistów, pracy. 

- Wspólnych spotkań integracyjnych w każdym sołectwie. Większych kół zainteresowań przy GCK dla ludzi w różnym przedziale wiekowym. 

- Autobus miejski dla ludzi zamieszkujących ul Kębłowska od strony Lęborska  

- Klubów sportowych dla dzieci i zajęć kulturalnych dla dzieci  

- Działań profilaktycznych i warsztatów dla młodzieży 

- basen kryty z infrastruktura sportowo-rekreacyjną  

- Sala zabaw dla dzieci, bar, wplatomat, sklep rowerowy, sklep odzieżowo obuwniczy typu comes 

- Lekarzy, komunikacji pojazdowej, spokojne miejsce na wypicie kawy i zjedzenia pysznego ciastka.  

- Sklep motoryzacyjny  



- Dla ludzi niepełnosprawnych. 

- "Brak komisariatu 

- Brak pływalni 

- Brak dostępu do lekarzy specjalistów" 

- parkingów 

- Lekarze specjaliści 

- brak basenu 

- basen, sala kinowa 

- Jakiś lokal, aby spędzić wolny czas. W Choczewie młodzież nie ma się gdzie spotkać popołudniami i wieczorami 

- Fotograf, basen, lekarzy specjalistów,  

- Komunikacja publiczna  

- komunikacja  

- komunikacja publiczna 

- komunikacja publiczna, siłownia,  

- Sieć GSM a co za tym idzie LTE 

6. Jakie są Pani/Pana zainteresowania/hobby: 

- czytanie książek, ogrodnictwo, dekorowanie wnętrz 

- malarstwo 

- spędzanie czasu wolnego z rodziną. 

- fotografia, rośliny  

- sport 

- Aktualnie jestem młodą mamą i dzięki temu największym cieszącym mnie zainteresowaniem jest zdrowie. Dlatego zależy mi, aby nasza gmina zrobiła trochę więcej dla 

zdrowego trybu życia naszych mieszkańców. Połączyła ścieżki rowerowe z miejscowościami Wicko i Charbrowo. Zbudowała basen czy bardziej otworzyła się na potrzeby 

mieszkańców, a nie samej władzy.  

- sport  

- jazda na rowerze, czytanie książek  

- fotografia  

- książki, historia, prace techniczne 

- cukiernictwo 

- siatkówka  

- literatura, j. kaszubski, historia sztuki, fotografia 

- motoryzacja 

- haft krzyżykowy  

- wędrówki 



- florystyka 

- kolarstwo wędkarstwo 

- muzyka, taniec, śpiew, turystyka  

- fotografia 

- muzyka, zbieranie bursztynu 

- turystyka 

- sport, film 

- rękodzieło  

- czytam książki, dużo spaceruję i spędzam czas na powietrzu.  

- muzyka, taniec, ogrodnictwo  

- ogród 

- motoryzacja, wędkarstwo 

- socjologia 

- muzyka, sport,  

- wędkarstwo krawiectwo 

- sztuki walki  

- rower 

- kolarstwo, muzyka, gastronomia 

- muzyka, fotografia, motoryzacja  

- muzyka, śpiew, prowadzenie zajęć dla dzieci  

- kolarstwo, biegi 

- siłownia, rower  

- ogrodnictwo 

- Zrównoważony rozwój - działam w kierunku zachowania równowagi pomiędzy przyroda, a nowoczesną infrastrukturą na obszarze mojego gospodarstwa turystycznego np. nie 

wprowadzam intensywnego oświetlenia w całym ogrodzie co pozwala oglądać niebo nocą, nie posiadam telewizorów lub radia w wynajmowanych obiektach by w ten sposób 

wyczulić użytkowników na „ muzykę” otaczającej ich przyrody.  

- interesuję się techniką artystyczną pn. decoupage. " 

- stolarstwo  

- sport , jazda  na rowerze  

- obcowanie z naturą, sport, kulinaria i rękodzieło 

- czytelnictwo, turystyka, rękodzieło 

- ja interesuje się sportem i aktywnym spędzaniem czasu na świeżym powietrzu  

- fotografia, siłownia  

- historia wędkarstwo 

- książka  



- fotografia, podróże.  

- projektowanie wnętrz, podróże. 

- piłka nożna , siatkówka  

- wędkarstwo 

- podróże  

- geografia historia sport.  

- lubię porozmawiać z kimś kompetentnym o polityce i finansach, ponadto super spędza mi się czas na np. Gokartach, czasami pogram sobie również w gry komputerowe typu 

nie wiem... fifa. 

- sport  

- jazda na rowerze, siatkówka 

- turystyka piesza i rowerowa 

- atrakcyjne spędzanie czasu z rodziną. 

- mechanika, elektronika, motoryzacja, ogrodnictwo, wypoczynek nad wodą, wędkowanie. 

- sport turystka kulinaria 

- siatkówka, turystyka 

- motoryzacja kierowanie pojazdami  

- sport, bezinteresowna pomóc innym  

- rower  

- książki życie domowe  

- spacery z psem, oglądanie filmów, słuchanie muzyki, prace w ogrodzie. 

- książka, muzyka  

- szachy, ekonomia, psychologia, zarządzanie  

- ogrodnictwo, pomoc bezdomnym zwierzęta 

- prace manualne ręczne 

- sport muzyka  

- sztuki wałki- karate, dobra książka, kino. 

-  turystyka piesza, fotografia, historia regionalna 

- gotowanie, ogrodnictwo, nowoczesne technologie 

- fotografia, gotowanie 

- gry komputerowe, mechanika pojazdowa, II wojna światowa 

- dobry film, dobra książka, sport na powietrzu – rolki 

- czytanie książek, jazda na rolkach, nauka języków 

- sport i rekreacja na świeżym powietrzu, szeroko pojęta kultura, marketing i promocja, reportaż, produkcja amatorskich filmów wideo, teologia.  

- uwielbiam chodzić na spacery, jeździć rowerem.  

- wieczorem słucham muzyki a zasypiam słuchając audiobook " 



- czytanie książek, turustyka 

- czytanie książek, jazda na rolkach, nauka języków 

- fotografia kulinaria spacery  

- śpiew, jazda na rowerze  

- fryzjerka 

- fotografia  

- literatura i filmy SF, fotografia, pszczelarstwo, ziołolecznictwo  

- krzyżówki 

- turystyka  

- praca z młodzieżą  

- kuglarstwo, pływanie, jazda motorem, piłka nożna, koszykówka  

- sport, zwiedzanie, podróże 

- ratownictwo i wszystko co związane z morzem.  

- plastyczne 

- ogrodnictwo, uprawa roślin owocowych i ich przetwórstwo.  

- brak 

- sport turystyka 

- wędkarstwo  

- rower, sport 

- JAZDA KONNA , TANIEC 

- motocykle, koszykówka.  

- turystyka, muzyka,  

- Sport, podróże, nauka 

- sport 

- taniec,  

- sport, samorozwój,  

- ogrodnictwo 

- sport muzyka czytanie  

- ogrodnictwo 

- nordic walking 

- jazda na rowerze 

- spacerowanie po czystej okolicy ,grzybobranie ,kocham zwierzęta, morskie powietrze ,plaża 

- muzyka  

- moda, ogrodnictwo, gotowanie. 

- sporty wodne  



- podróże, historia, kuchnia 

- spacer, muzyka, jazda rowerem, pływanie 

- nordic walking, spacery, praca w ogrodzie, czytam książki, słucham muzyki, spotykam się ze znajomymi 

- gotowanie, muzyka 

- spacery, taniec, muzyka, sport. 

- film, muzyka, literatura 

- jazda na rowerze, spędzanie czasu na świeżym powietrzu  

- jazda na rowerze, spędzanie czasu na świeżym powietrzu  

- filmu prawnictwo dieta 

- rolnictwo jest 

- fotografia, poezja, język niemiecki 

- spacery 

- gotowanie 

- jazda na rowerze, sport 

- roślinność  

- spacery itp. itd. 

- sport 

- fotografia, historia regionu,  

- gotowanie  

- sporty  

- malowanie, rysowanie 

- malowanie i rysowanie 

- sport  

- czytanie książek, wycieczki rowerowe 

- kiedyś jazda konna, ale nie stać mnie,  

- jazda rowerem, ale nie ma gdzie bo po ulicach niebezpiecznie,  

- gra na fortepianie 

- technologia 

- sport podróże muzyka  

- czytanie, spacery, trening na wolnym powietrzu 

- nording walking oraz fitness 

- obsługa rynków finansowych 

- jazda na rowerze 

- aktywne spędzanie czasu  

- jazda na rowerze 



- rekreacja  

- sport, motoryzacja  

- genealogia, historia lokalna i ogólna 

- jazda na rowerze, gra na gitarze, muzyka, taniec, śpiew, gry planszowe, pielęgnacja ogrodu, programowanie 

- przyroda  

- rower, spacer, książka, prace w ogrodzie 

- motoryzacja  

- promocja zdrowego trybu życia 

- ogród  

- podróże, historia  

- aktywność fizyczna ,czas spędzony na świeżym powietrzu  

- turystyka rowerowa 

- PSZCZELARZ !!!! KWIATKI POKRZYW, OSTY, MAKI ,KONKLE I INNE PYLĄCE I NEKTARZĄCE ZIELONE!!!! 

- sport, fotografia  

- wolontariat, Grupy Rekonstrukcji Historycznej  

- literatura, podróże, relax  

- nordic walking 

- sport , nowe technologie i ogród  

- książki, muzyka 

- turystyka, film, muzyka,  

- kulturystyka, film, prawo karne, informatyka  

- jazda konna.  

- kampering  

- turystyka, podróże, literatura, film 

- kajaki, paintball, rower, akwarystyka 

- wędkarstwo 

- podróże 

- pływanie 

- muzyka, sporty wodne 

- robótki ręczne: wyszywanie, szydełkowanie w miarę wolnego czasu 

- zróżnicowane, wspomagam zbiórki chorych dzieci, dobro naszego sołectwa  

- gotowanie, jazda na rowerze 

- książki 

- czytanie książek 



- sport, turystyka 

- podróże 

7. Czy jest Pan/Pani zainteresowana/ny udziałem w szkoleniach  / warsztatach / kursach z zakresu: (zaznacz max. 3 odpowiedzi): 

 

8. Jakie grupy społeczne Pani/Pana zdaniem defaworyzowane, inaczej grupy wykluczone, będące w trudnej sytuacji na rynku pracy? 

 



 

9. Jakie grupy społeczne są marginalizowane w życiu codziennym? 

- osoby niepełnosprawne oraz starsze żyjące samotnie 

- bezrobotni  

- niepełnosprawne 

- przede wszystkim osoby niepełnosprawne. 

- osoby młode/młodzież  

- średnie 

- osoby, zmagające się z problemami zdrowia psychicznego, młodzież. 

- seniorzy 

- osoby, które ukończyły szkole a chcą znaleźć pracę  

- myślę, że żadne  

- niepełnosprawni 

- osoby starsze 

- młodzież  

- osoby niepełnosprawne, kobiety bezrobotne 

- osoby młode nieposiadające odpowiednich kwalifikacji 

- bezrobotni 

- z niepełnosprawnościami 

- nie wiem 

- bezrobotni, niepełnosprawni, osoby z problemami jak alkoholicy czy z przejściowymi problemami psychicznymi. 

- kobiety w starszym wieku 

- osoby niepełnosprawne  

- nie wiem 

- niepełnosprawne, kobiety z dziećmi  

- młodzież, osoby starsze 

- młode matki, które chcą wrócić do pracy.  

- grupy lgbt 

- recydywiści 

- bezdomni 

- niezaradni życiowo, opiekunowie osób niepełnosprawnych  

- emeryci 

- nie zastanawiałam się nad tym 

- alkoholicy  



- z problemem alkoholowym 

- kobiety z małymi dziećmi 

- osoby biedne  

- dorośli. 

- emeryci 

- niepełnosprawni 

- osoby po 50 roku życia  

- osoby, którym brak pewności siebie, pochodzące ze środowisk tzw. patologicznych 

- osoby biedne nieposiadające wiedzy na temat prawidłowego funkcjonowania i wydatkowania środków otrzymywanych z programów socjalnych. Osoby starsze samotne.  

- bezdomne 

- matki z dziećmi przebywające w domach, bo wychowują potomstwo 

- mieszkańcy wsi  

- osoby z chorobami i brakiem doświadczenia zawodowego  

- młodzież  

- imigranci 

- młodzież  

- nie wiem  

- osoby z niepełnosprawnościami zarówno umysłowymi jak i fizycznymi.  

- osoby z niepełnosprawnością  

- osoby powyżej 65 roku z życia 

- emeryci  

- mieszkańcy całkowicie małych wsi. Mniej atrakcyjnych dla turystyki.  

- w sumie nigdy się nie zastanawiałem czy takie istnieją.  

- alkoholicy  

- nie mam pojęcia 

- mniej zamożni 

- osoby upośledzone 

- niepełnosprawni. 

- osoby o odmiennej orientacji seksualnej  

- imigranci 

- potrzeby ludzi (wszystko idzie do góry a pensje stoją w miejscu) 

- potrzeby ludzi( szybsza pomoc medyczna) 

- osoby bezrobotne  

- alkoholicy patologia  

- osoby z niepełnosprawnościami, widocznymi dodatkami, np. twarzy 



- bezdomne 

- niepełnosprawne 

- z najbliższej mojej obserwacji sądzę, że jest to grupa seniorów.  

- nie ma takich 

- seniorzy i dzieci z niepełnosprawnościami  

- osoby starsze  

- grupy osób nieposiadające adekwatnego wykształcenia do wykonywania pracy zawodowej. Powinno się zaktywizować te grupy osób umożliwiają im zdobycie niezbędnych 

kwalifikacji i umiejętności celem podjęcia zatrudnienia bądź przekwalifikowania się. 

- bezrobotni 

- osoby ubogie, bezdomne 

- osoby ze słaba sytuacja mieszkaniową oraz pieniężną  

- osoby biedne, ze słaba sytuacja materialną i mieszkaniowa.  

- osoby niezamożne 

- przedsiębiorcy 

- osoby niepełnosprawne  

- osoby niepełnosprawne 

- osoby niezamożne 

- bogate 

- osoby z wykształceniem podstawowym lub zawodowym 

- niepełnosprawni, 

- nie wiem  

- osobny niemające swoistych koneksji we wszystkich poziomach życia, poczynając od przynależności kulturowej, religijnej a na sprawach urzędowych i wszelakich pracach 

kończąc  

- bezdomni  

- niepełnosprawni 

- osoby po 50 r.ż. 

- osoby bezrobotne  

- osoby bez doświadczenia i 50+ 

- osoby niepełnosprawne.  

- niepełnosprawni 

- osoby słabiej wykształcone i bez pewności siebie.  

- brak 

- Ukraińcy  

- niepełnosprawnych  

- nie ma takich 



- imigranci oraz dzieci niepełnosprawne 

- niewierzący 

- niepełnosprawni 

- żadne grupy społecznie nie są marginalizowane w życiu codziennym. 

- kobiety 

- średnia klasa 

- kobiety matki, imigranci, osoby niepełnosprawne 

- Seniorzy i młodzież 

- osoby biedniejsze oraz niewykształcone 

- "W naszej Gminie jest bardzo dużo seniorów samotnych, którzy z racji wieku czy chorób już nie są w stanie uczestniczyć w życiu społecznym a nawet ciężko im w własnym życiu 

codziennym. Opieka społeczna często ich ignoruje a nawet lokalne organizacje jak koła seniorów czy sołtysi nawet KGW. Do puki byli w stanie pomagać pomagali a teraz sami 

potrzebują pomocy, chociaż jak wizyty lekarskie i pielęgniarskie czy transport do lekarza specjalisty, pomoc w wypełnianiu dokumentów, załatwienie opału na zimę czy też 

większe zakupy proste rzeczy pozornie błahe a tak trudno dostępne. 

- Tak samo młodzież i dzieci szczególnie uzdolnione tyle się mówi o sukcesach sportowych czy naukowych, ale na to ciężko muszą też pracować rodzice. Niezależnie o wyników w 

nauce dzieciaki z uboższych rodzin mogą liczyć na stypendia socjalne i inne wsparcie socjalne(kolonie zasiłki itp.), ale nikt nie patrzy ile pieniędzy wydają rodzice z średnio 

zamożnych rodzin. Ile kosztują korepetycje, zajęcia dodatkowe, koszt transportu czy pomocy naukowych a najtrudniejsze jest zabieganie o wsparcie dla uczniów szkół 

podstawowych. W szkołach ponadpodstawowych można liczyć jeszcze na wsparcie z Państwowych instytucji czy fundacji, ale szkoła podstawowa jest pomijana. Sumując całość 

wsparcia(socjalnego) dla dziecka z rodziny biedniejszej często rodzice z średnio zamożnych rodzin stają się biedniejsi od ubogich, bo inwestuj w swoje dzieci." 

- mężczyźni w wieku produkcyjnym 

- osoby z innego kraju  

- osoby powyżej 50 roku życia  

- nie wiem  

- osoby bez doświadczenia zawodowego. 

- nie ma jednoznacznej odpowiedzi  

- seniorzy, osoby bezrobotne 

- wszystkie 

- Trudno mi odpowiedzieć na to pytanie, nie zauważam grup marginalizowanych w życiu codziennym.  Osoby niepełnosprawne korzystają z różnych form pomocy. Bezrobotni, 

młodzież czy osoby starsze korzystają z ofert GCK, Klubu Seniora itp. - biorą udział w spotkaniach, warsztatach i imprezach plenerowych, a osoby młode znajdują na terenie gminy 

zatrudnienie w formie stażów, warsztatów czy pracy dla ucznia. 

- społeczność LGBT+ 

- kobiety 

- aktualnie migranci z Ukrainy 

- osoby niepełnosprawne  

- osoby niepełnosprawne 

- obcokrajowcy 



- osoby wymagające opieki codziennej 

- wyżej wymienione - osoby bezpośrednio po szkole, choć z wykształceniem, oraz osoby po 50tce  

- bezrobotni 

- chore 

- osoby bez doświadczenia zawodowego 

- bezrobotni i osoby 50+ 

- 50+ 

- bezrobocie  

- osoby aktywne zawodowo 

- osoby z niższym wykształceniem  

- niepełnosprawność 

- osoby niepełnosprawne  

- osoby niepełnosprawne  

- średnia klasa 

- młodzież w wieku 16-19, wiele się w Gminie robi dla seniorów i dzieci a młodzież nie ma, co robić. 

- niepełnosprawni, bo ciężko im gdziekolwiek się dostać i żyć, bo nie wjedzie ani do zakładu komunalnego, kościoła i wielu innych miejsc.  

- mężczyźni w średnim wieku 

- młode osoby, którym najczęściej jest zabierane prawo głosu  

- bezrobotni 

- osoby młode wkraczające na rynek pracy 

- ludzie ubodzy, biedni bez pracy 

- osoby niepełnosprawne 

- osoby niepełnosprawne 

- osoby z niepełnosprawnościami, osoby, które mają wiedzę fachową 

- niepełnosprawni 

- osoby bez prawo jazdy  

- seniorzy 65 +, ludzie chorzy psychicznie, alkoholicy 

- biedni 

- uzależnieni  

- bez pracy i perspektyw 

- żadne  

- osoby niepełnosprawne 

- biedni  

- biepełnosprawne 

- bezrobotni 



- W KWIECIE WIEKU CHYBA, ŻE PRZYSZŁA EMERYTURA !!!! 

- imigranci 

- starsza młodzież  

- osoby pracujące  

- emeryci  

- osoby niepełnosprawne  

- młodzież 

- osoby niepełnosprawne 

- nie mam odnośnika  

- osoby powyżej 50 roku życia, kobiety  

- niepełnosprawni  

- długotrwale bezrobotni, dotknięci chorobą alkoholową i innymi schorzeniami, młodzi ludzie z niską samooceną i słabym wykształceniem, niepełnosprawni 

- seniorzy 

- 50 + 

- nie mam zdania 

- osoby młode bez doświadczenia 

- osoby powyżej 50 r. życia 

- brak 

- dzieci w szkole z problemami ADHD, NADPOBUDLIWOŚĆ PSYCHORUCHOWA itp. zaburzenia, mam wrażenie, że w szkole są traktowani jak zło konieczne i nie mam tu na myśli 

dzieci z grupy tylko kadrę nauczycielską  

- osoby ubogie 

- niepełnosprawne 

- osoby ubogie 

- osoby młode 

- żadne 

 

 

 

 

 

 



 

10. W jaki sposób chciałaby/chciałby Pan/Pani otrzymywać informacje o naborze wniosków o przyznanie pomocy na realizację zadań wdrażanych w ramach LSR?  

(maks. 3 odpowiedzi) 

 

 

METRYCZKA 

11. Źródła dochodu: 

 



12. Płeć: 

 

13. Wiek: 

 

 

 

 

 

 

 



14. Jestem mieszkańcem gminy / miasta: 

 

15. Pytanie konkursowe: Jak wyobrażasz sobie swoją wieś, jako Smart Village (inteligentna wieś)?            

Koncepcja Smart Village dotyczy rozwoju pojedynczej miejscowości, sołectwa które zamieszkujesz. Koncepcje mają wskazywać korzyść dla lokalnej społeczności w zakresie 

poprawy jakości życia, podniesienia jakości usług lokalnych lub bezpieczeństwa, poszanowania środowiska i klimatu. Mają dotyczyć rozwoju technologii cyfrowej i 

telekomunikacyjnej lub lepszego wykorzystania wiedzy. W Smart Village najważniejsze jest partnerstwo oraz partycypacja lokalnego społeczeństwa, czyli co mieszkańcy chcą i 

mogą sami zrobić dla swojej miejscowości / sołectwa? 

- Myślę, że moja miejscowość mogłaby mieć w każdym miejscu darmowy dostęp do Internetu, a poprzez Internet możliwość załatwienia spraw urzędowych bez wychodzenia z 

domu. 

- Bardziej dbać o porządek. 

- Marzę, aby w Smart Village Krępa Kaszubska ludzie bardziej ze sobą współpracowali, żeby byli bardziej zaangażowani w życie lokalne, żeby współtworzyli nasza codzienna 

rzeczywistość. Chciałabym, by powstał park w lesie przy cmentarzu, żeby odwiedzały nas wycieczki z młodzieżą podążająca np. do Łeby, żeby cykliści mogli bezpiecznie i w 

estetycznym miejscu zatrzymać się i dowiedzieć czegoś na temat najbliższej okolicy. Żeby lepiej zadbać o ścieżkę rowerową, bo bardzo się cieszyliśmy, że powstała, ale jest teraz 

w opłakanym stanie. Myślę, że jest bardzo dużo do zrobienia w Naszej Gminie, a zwłaszcza w naszej wsi. 

- Dobrym rozwiązaniem była by aplikacja na telefony, która by pomagała w informacji mieszkańców o najważniejszych wydarzeniach w okolicy. Mogłaby też służyć do dawania 

ogłoszeń oraz zapytań do sołtysa. 

- Moją wieś wyobrażam sobie w ten sposób, aby drogi asfaltowe nie były dziurawe. Natomiast najbardziej zależałoby mi na segregacji śmieci, ponieważ tego na wsi brakuje. 

Brakuje również progów zwalniających, ponieważ są tylko dwa. 



- W miejscowości Nadole propozycja Smart Village wiąże się z aktywnością obywatelską i działalnością na rzecz społeczeństwa. Można tę ideę osiągnąć organizując społeczeństwu 

regularne spotkania (np. raz lub dwa razy w miesiącu) warsztatowe lub związane z dostępnością kultury (koncert, teatr) w świetlicy sołeckiej. Warto również stworzyć 

mieszkańcom narażonym na wykluczenie społecznie, czyli np. osobom niepełnosprawnym i starszym, różne formy aktywności jak spotkania z terapeutami lub medykami (mobilni 

lekarze). Często osoby dorosłe żyjące w rodzinach dysfunkcyjnych, mają problem z adaptacją społeczną np. w znalezieniu pracy, szukaniu pomocy prawnej itp. W takich 

sytuacjach często potrzebna jest pomoc prawna lub inne fachowe doradztwo. Jeśli chodzi o nowoczesne technologie, to pomocne byłoby udostępnienie osobom 

defaworyzowanym możliwości korzystania z handlu internetowego, który ułatwia dostępność różnych potrzebnych artykułów, do których mieszkańcy nie mają dostępu. Aby 

zrealizować tę potrzebę w świetlicy mógłby być zorganizowany, szybki Internet oraz odpowiednie przeszkolenie z cyberprzestępczości.  W miejscowości Nadole nie ma 

możliwości korzystania z naturalnych metod pozyskiwania energii. Zatem należałoby ułatwić mieszkańcom w formie np. dotacji do fotowoltaiki.  Kolejnym ułatwieniem dla 

mieszkańców jest opieka nad dziećmi, szczególnie tymi najmłodszymi i ich rodzicami, a przede wszystkim matkami. Młode, aktywne kobiety często napotykają ograniczenia w 

momencie powrotu do pracy. Dobrym rozwiązaniem może być np. żłobek blisko domu. 

Naszą Smart Village mogłaby posiadać oświetlenie nowszej generacji i dostęp do światłowodu. Oraz dostęp do wody bieżącej nawet, gdy nie ma prądu. Gdyż, kiedy są przerwy w 

dostawie energii znacznie spada ciśnienie wody. 

- Dostęp do kanalizacji. 

- Rozwój KGW, angażowania i zapraszane do współpracy osób z niepełnosprawnościami i zagrożonych wykluczeniem społecznym.   

- Plac zabaw, świetlica sołectwo Kostkowo. 

-, Aby moja wieś bardziej się rozwijała potrzeba nam na pewno ścieżek rowerowych, którymi turyści mogliby dojechać bezpiecznie do innych miejscowości naszej gminy. Tym 

samym sama miejscowość pozyskałaby turystów w sezonie letnim. Dodatkowo dobrze by było zadbać o stare zabytki w pobliżu miejscowości. Stworzenie miejsca dla dzieci i 

całych rodzin, aby mogli miło i ciekawie spędzić wspólny czas spowodowałoby zwiększenie aktywności i naszych mieszkańców i tym samym zwiększenie atrakcyjności naszego 

miejsca zamieszkania. Mogłoby to być np. miejsce do grillowania czy robienia ogniska z placem zabaw i zadaszeniem. Mieszkańcy mogliby się wspólnie integrować w takim 

miejscu. 

- Wyobrażam sobie to tak, że gmina Wejherowo będzie podnosiła jakość swoich usług. 

- W mojej miejscowości brakuje ścieżek rowerowych, chodników. Brakuje ośrodka zdrowia, apteki, drobnych zakładów usługowych, sklepów. Wieś się rozbudowuje i staje się 

typową sypialnią.  

- Lepsza informacja ludności, większa oferta kulturalna dla ludzi pracujących. 

- Myślę, że na samym początku przydałaby się nam świetlica wiejska, nasza społeczność nie ma możliwości spotykania się integrowania. Osoby starsze jak i młodzież chętnie 

uczestniczyliby w różnego typu warsztatach spotkaniach integracyjnych. Razem możemy wiele. 

- Wyobrażam sobie urząd otwarty na propozycje i rozmowę, angażujący społeczeństwo w akcje pro ekologiczne. Inicjatywy edukacyjne w postaci pikników, koncertów, spotkań 

dla mieszkańców organizowane z pomocą radnych i mieszkańców. Możliwość zbudowania otwartych ogrodów, uprawianych przez lokalną społeczność i dzieci szkolne, z których 

zasobów mogą korzystać mieszkańcy. Dofinansowanie do zakupu zbiorników na wodę deszczową. Gmina bez wycinki drzew z większą ilością drzew i kwiatów. 



- Myślę, że żeby zintegrować i zmotywować lokalną społeczność do działania, należy przedstawić im korzyści. I tutaj najlepszym rozwiązaniem jest postawienie automatu do 

zwrotu plastikowych butelek. Ludzie zastanowią się zanim kolejny raz wyrzucą plastikową butelkę do śmietnika, a gmina zyska - przez segregację śmieci. Tak powinno działać 

uczenie ludzi, w każdym wieku. Dajmy ludziom wędkę, nie rybę. I nie rzucajmy rozkazami, karami, a przedstawmy korzyści, przy okazji ucząc 😄 

- Każdy dom miałby własną małą tablicę informacyjną wraz ze wszystkimi danymi o imprezach organizowanych przez gminę. 

- Gospodarstwa ekologiczne to z reguły niewielki areał, małe zaawansowanie techniczne. W tej chwili produktami ekologicznym są zainteresowani głównie mieszkańcy większych 

miast, osoby, które więcej zarabiają i mogą sobie na to pozwolić. 

- Gdyby wszyscy mieszkańcy sołectwo mieli by bezpłatny dostęp do Internetu można dzielić się wszystkimi ogłoszeniami przez Internet np. za pomocą Facebooka 

- Wieś w obszarze zieleni. 

- Moja wieś powinna mieć przede wszystkim kanalizę, ścieżki rowerowe, miejsce spotkań dla dzieci i rekreacyjne, usługi handlowo usługowe oraz bezpieczne drogi. 

- Jeżeli chodzi o poprawę życia mieszkańców w pierwszej kolejności chciałabym, aby w naszej miejscowości zrobiono drogę, wójt gminy uważa, że nasza droga jest w dobrym 

stanie, a my niedługo będziemy musieli kupić helikopter, żeby dostać się do domu. Po drugie trzeba by było zrobić wodociągi, ponieważ w naszej miejscowości są jeszcze stare 

poniemieckie azbestowe rury, więc w kranach mamy wodę z azbestem i w naszej miejscowości najczęściej są zgłaszane usterki, ponieważ rury bardzo często się psują i często nie 

mamy wody. Jeżeli kiedyś uda się zrobić te dwie rzeczy to nasz komfort życia i bezpieczeństwo bardzo się poprawią. 

-  Uważam, że w mojej miejscowości powinny być organizowane szkolenia dla osób pracujących. Często osoby pracujące chciałaby podnieść swoje kwalifikacje, jednak na 

obowiązki domowe nie mają możliwości jeździć na dodatkowe szkolenia. Uważam, że organizacja kursów w macierzystej miejscowości podniosłaby kwalifikacje zawodowe 

mieszkańców. Inicjatywa ta umożliwiłaby sprawną organizację pracy Wsi. 

- Cyfryzacja (światłowód w każdym gospodarstwie), ścieżki rowerowe. 

- W Gminie Choczewo ( sołectwo Choczewo) brakuje infrastruktury turystycznej nad jeziorem Choczewskim. Jezioro nie wykorzystuje w pełni swojego potencjału a, korzystają z 

niego tylko lokalni wędkarze. Istotne jest, aby na tym obszarze utworzyć strzeżone kąpielisko, wypożyczalnie sprzętu wodnego, aby rejon Choczewa stał się bardziej atrakcyjny, 

obecnie, jeśli chodzi o Choczewo miejscowość jest pomijana turystycznie na rzecz innych miejscowości jak Lubiatowo, Kopalino czy Sasino. 

- Zwiększyć zainteresowanie tym, co dzieje się w naszej gminie. Razem możemy więcej zdziałać.  Wspierać swoich rolników i przedsiębiorców. 

- Smart Village, to wieś, sołectwo, która umie wykorzystać nowoczesne środki techniki cyfrowej i nie tylko w celu poprawy jakości życia wszystkich mieszkańców, robi to w sposób 

zrównoważony tzn. z poszanowaniem środowiska, którego walory maja służyć obecnym i przyszłym pokoleniom. Przykład:  

- oświetlenie lokalnych dróg, oświetlenia przydomowe ze światłem punktowym, które pozwala na obserwacje nieba i nie zakłóca funkcjonowaniu okolicznej zwierzyny i ptactwa.  

- promocja, wspieranie inicjatyw zmierzających do budowy zbiorników na wodę deszczowa, która jest wykorzystywana w okresach suszy lub w domach  

- promowanie zdrowego stylu życia poprzez budowę obiektów sportowych nie tylko do gry w piłkę, ale promując inne dyscypliny: rolki, bieganie, tenis… 



- organizowanie cyklicznych spotkań z organizacjami ekologicznymi w celu szerzenia wiedzy na temat roli przyrody w życiu człowieka  

- działanie na rzecz rozwoju fotowoltaiki w obiektach indywidualnych i publicznych poprzez zdobywanie dodatkowych środków finansowych obniżających koszty takiej instalacji 

na obszarze całego sołectwa. 

- spotkania z mieszkańcami w celu zdobycia wiedzy na temat ich potrzeb jako grupy, dzielenie się doświadczeniami i wiedzą zdobytą przez indywidualnych mieszkańców dzięki ich 

pracy lub wypoczynkowi w innych częściach kraju lub świata. 

SV to dla mnie miejsce przyjazne dla każdej grupy wiekowej i o rożnej sprawności psycho-fizycznej, to miejsce gdzie każdy czuje się zauważony i ważny. Nie ma podziału na 

bogatych i biednych, zdrowych lub chorych, zaradnych i niezaradnych, mądrych lub głupich. SV to miejsce, gdzie rozwój i troska o przyrodę  jest tak samo ważna jak potrzeby 

człowieka, to miejsce, w którym mieszkaniec zna i rozumie jakie są granice, których przekroczenie zaburza równowagę w środowisku, w którym żyje i czerpie z niego korzyści. 

- Moim zdaniem koncepcja Smart Village powinna objąć np. System informacyjny ( aplikacje na telefon), która pomagałaby mieszkańcom w prawidłowy sposób segregować 

odpady w gospodarstwach domowych, ponadto aplikacja przypominałaby o terminach wywozu śmieci wraz z wskazaniem możliwości ekologicznego przetwarzane odpadów BIO 

poprzez powstawanie przydomowych biogazowni, które produkowałyby energię dla gospodarstw domowych. 

- Utworzenie grupy mieszkańców w mediach społecznościowych, monitoring na wioskach korzystając z dostępu do Internetu mieszkańców, Internet radiowy dla mieszkańców 

danej wioski( darmowy), fotowoltaika oraz pompy ciepła dla wszystkich.  

- Mieszkam w Gniewowie wiec moja wieś jest otoczona lasem i terenami jeziornymi. Są to przepiękne miejsca z potencjałem, ale brak rozumnego i przede wszystkim przyjaznego 

naturze zagospodarowania i inwestycji np. ścieżek rowerowych. Młodzież często spędza czas w domach, bo nie ma żadnej ciekawej dla nich propozycji spędzania wolnego czasu, 

jest jedynie świetlica, ale nie zawsze dostępna. Brak imprez integracyjnych, rajdów rowerowych, kolek zainteresowań dla dzieci, młodzieży a także dla kobiet. Milo byłoby 

uczęszczać na kursy np. Samoobrony dla kobiet czy zajęć fitness... 

- Myślę, że lepszy łatwiejszy dostęp do Internetu więcej kamer w miejscach publicznych bezpieczne drogi wokół szkół bezpieczne przejścia dla pieszych. 

- Wyobrażam sobie ta wieś, jako zdrowa dla środowiska i działająca zgodnie z środowiskiem. Energię pobierać z energii słonecznej. Różne automaty, np. do biletu. Miejsca gdzie 

można z rodzina usiąść i bezpiecznie się zrelaksować przy ognisku lub grillu. 

- Włączenie nowoczesnych technologii do codziennego funkcjonowania wsi. Zarówno w celu większej aktywizacji lokalnej społeczności, ale także dbania o środowisko naturalne, 

przede wszystkim poprzez inwestycje w odnawialne źródła energii. 

- Moje wyobrażenia Smart Village to w idealnym świecie społeczność, która we wszystkim wspiera się nawzajem. Ułatwiamy sobie nawzajem życie pomocną dłonią, dobrą radą, 

wskazówkami. To gmina, która udziela informacji nie tylko o podwyżkach podatków i opłat, ale również udziela swoim mieszkańcom porad jak oszczędzać prąd, wodę, pieniądze, 

organizuje dla mieszkańców wycieczki, festyny, wspólne spędzanie czasu, aby mieszkańcy mieli możliwość się asymilować. A tak z bardziej realnych założeń:) Coś, co każda 

miejscowość mogłaby zrobić na start, to przywrócić dawny zwyczaj tzw. "sprzątania świata". Możliwość zrobienia czegoś dobrego dla środowiska i tym samym sposób na wspólne 

spędzenie czasu mieszkańców wioski. Niestety świadomość wielu ludzi jak ważne w ogólnym rozrachunku, jest dbanie o czystość nie tylko swojego podwórka, ale całego naszego 

otoczenia, jest w dalszym ciągu niska i może takie inicjatywy wniosłyby coś więcej zarówno w życie gminy jak i w życie każdego mieszkańca. 



- Przede wszystkim żyć w zgodzie, bo ludzie w ostatnim czasie są dla drogiego człowieka wrogiem. 

- Czyste powietrze i kanalizacja. 

- Wznowienie działalności świetlicy Wiejskiej organizacja cyklicznych zajęć dla dzieci i osób dorosłych typu aerobik ćwiczenia rozciągające spotkania tematyczne. Założenie KGW. 

Zajęcia z obsługi komputera dla osób dorosłych umożliwienie korzystania z Internetu komputera drukarki dla mieszkańców. 

- Pod koniec naszła mnie myśl, o czym wcześniej nie wspomniałem. Żyjemy w XXI wieku, wszędzie słyszymy o cyfryzacji i nowych technologiach a niektóre miejscowości są jakby 

sto jeden lat za .... Brak dostępu do sieci komórkowej żeby bez problemu z kimś się połączyć, nie mówiąc o stabilnym i szybkim Internecie, na jaki mogą sobie pozwolić 

mieszkańcy innej gminy zaledwie 10 km dalej... To jest głowy problem, z jakim ja borykam się, na co dzień. 

- Warsztaty związane z ochroną w Internecie, w których mogliby korzystać mieszkańcy gminy, ochrona dzieci w Internecie, zabezpieczenie danych. 

- Nie śmiecić, być bardziej zaangażowanym. 

- Stworzenie platformy informacyjnej  do ubiegania się i składania wniosków o gminne dofinansowanie montażu/instalacji odnawialnych źródeł energii i wymiany systemów 

ogrzewania. 

- Posiadam niepełnosprawnego brata. Z własnego doświadczenia wiem, że najbardziej brakuje lokalnych zajęć dla takich osób jak on. Zainteresowania rodzina takich osób. 

Brakuje też większej ilości blacie zabaw lub kreatywnych placów zabaw dla dzieci. 

Moje wyobrażenie na temat Smart Village to inteligentna aplikacja oferująca publikacje informacji na temat potrzeb mieszkańców, oferowania przez nich usług oraz zgłaszania 

potrzeb. Możliwość cenzuralnego komentowania tych publikacji oraz po rejestracji możliwość kontaktów z osobami oferującymi np. usługi lub rzeczy do wymiany barterowej lub 

handlowej. Aplikacja ta powinna zawierać informacje na temat odjazdów autobusów, wydarzeń kulturalnych nie tylko w sołectwie, ale i sąsiednich miejscowościach. W aplikacji 

możliwe było by wynajmowanie np. kajaków, rowerów elektrycznych i hulajnóg zamawiania usług fryzjerskich itd. tak jak działa to w serwisie Booksy. Można było by rozszerzyć 

jej działanie na specjalnych warunkach dla towarzystw i zrzeszeń o możliwość prowadzenia zbiórek charytatywnych lub na inne potrzeby. Wszystko połączone z płatnościami np. 

kodem Blik lub przelewami przez aplikację banków. Smart Village to sprowadzenie wszystkich usług, które są w stanie zaoferować mieszkańcy do łatwej i przejrzystej aplikacji. 

Moim zdaniem była by to doskonała szansa dla ludzi, którzy mogliby świadczyć usługi np. zrobienia dla kogoś zakupów lub pomoc przy zbiorach rolniczych, aby dorobili parę 

złotych bardzo potrzebnych w tych trudnych czasach. Oczywiście są strony na Facebook i innych socialmedia, ale aplikacja daje więcej możliwości. Ludzie w małej społeczności 

czuli by się mniej inwigilowani w takiej aplikacji, jeśli mogliby wysyłać wiadomości do grona ludzi w stworzonej przez siebie strefie ogłoszenia/usługi. 

Sądzę, że powinno się rozwinąć sieć komunikacyjna, poszerzyć o nowe przystanki i autobusy, aby mieszkańcy pobocznych okolic mogli korzystać z komunikacji miejskiej, 

przydałoby się więcej strzeżonych placów zabaw dla dzieci, aby mogły bawić się na świeżym powietrzu i korzystać z pięknej okolicy, fajnie by było, gdyby powstały jakieś miejsca 

do odpoczynku na świeżym powietrzu. 

Pomoc sobie nawzajem a nie wytykanie palcami, większa komunikatywność kontakt z innymi osobami więcej pomocy na powietrzu więcej osób mundurowych oraz ratowniczych 

organizacja grup sprzątających otoczenie możliwość dawania nabycia doświadczenia przez pracodawców młodym osoba. 



- Zorganizowanie grup lub podzielenie danej miejscowości np.: na ulicę, które danego miesiąca będą sprzątać lasy czy okolice. Na pewno w czystości spacerowałoby się lepiej.   

Zajęcia (darmowe) dla młodzieży (14-17lat) zachęcające do ,,realnego życia" np. rozmowa z psychologiem. 

- W mojej gminie powinno być więcej tras rowerowych i chodników. 

- Przede wszystkim w Sopieszynie trzeba zrobić świetlicę. Tu życie towarzyskie nie istnieje. Nie ma poczty nie ma paczkomatu. Była kiedyś ładny staw, który jest zarośnięty i plac 

zabaw zapomniany. Teraz można by wprowadzić nowe solarne oświetlenia tam. Przyrządy nowoczesne miłe dla oka i dzieci. W świetlicy można zrobić seanse bajkowe dla dzieci. 

Spotkania dla starszych jakieś warsztaty. Koło gospodyń mogłoby ruszyć. Akcje sprzątania świata uczące ekologii.  Mamy wiejska grupę w mediach społecznościowych to i można 

było by więcej akcji zmobilizować. Fajne były by np. multimedialne rozkłady jazdy autobusów. Boisko dla dzieci z tablica wyników na solarne baterie. Przydałoby się serce na korki 

i. Np pojemnik na baterie. Może i także na leki. 

- Monitoring problematycznych miejsc, stworzenie miejsc i warunków do zajęć dla młodzieży starszej(np. betonowych stołów do tenisa wraz z ławeczka przy placach zabaw, 

oświetlenie). 

- Integracja lokalna. Wspólne spotkania mieszkańców w" klubie”. Stworzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla dzieci, oraz zajęcia dla kobiet. 

- Wykorzystanie programów pomocowych do stworzenia infrastruktury wypoczynkowej dla turystów, wykorzystującej walory geograficzne gminy, czyste i zdrowe powietrze. 

Hasło: żyj zdrowo, w zgodzie z naturą! Promowanie w mediach sołectwa wykorzystując wspomnianą wyżej infrastrukturę, wymieniając kontakt z naturą, dostęp do zdrowej 

żywności oraz możliwość wykonywania wielu aktywności fizycznych na zdrowym powietrzu. 

- W pierwszej kolejności przydałby się próg zwalniający przejście dla pieszych. Oraz jakiekolwiek połączenie komunikacyjne z miastem (MZK). (W mojej wiosce nie ma sklepu a 

autobus przejeżdża wyłącznie szkolny). Posiadamy piękny akwen wodny z pomostami prowadzącą przez miejscowość szlak rowerowy przyciąga wiele rowerzystów. Edukacja 

poprzez interaktywna platformę opisująca życie ryb płazów, organizowanie konkursów łowieckch jest ciekawym pomysłem promującą. Sołectwo. Które cały czas sie rozwija?- 

Korzystanie z ekologicznych form ogrzewania domu, dostęp do Internetu w każdym domu, szkolenia dla dzieci, młodzieży, dorosłych w zakresie cyberbezpieczenstwa i 

umiejętności zdrowego i bezpiecznego korzystania z sieci komputerowych. Zapewnienie dzieciom i młodzieży korzystania z dodatkowych zajęć z wf w szkołach i na boiskach. 

Nauka dla pełnoletnich obsługiwania się bronią i nauka samoobrony zwłaszcza w dobie konfliktu z Ukrainą. 

- Skoordynowanie działań w zakresie połączenia infrastruktury w mieście Łeba, tak żeby spełniały kompleksowy model dostępności dla osób z trudnościami w poruszaniu się, ale 

nie tylko, chodzi też o stworzenie przyjaznego układu komunikacyjnego dla poruszania się np. rowerem, wózkiem z dzieckiem. Obecnie w różnych częściach miasta jest 

infrastruktura, ale brak spójnego połączenia, w tym pełnej dostępności do plaży i szlaków turystycznych. Wpłynie to na pozytywny odbiór przez osoby wypoczywające, także poza 

ścisłym sezonem oraz poprawi komfort życia mieszkańcom. 

- Przydałyby się oświetlenia uliczne zasilane panelami słonecznymi. 

- Mieszkańca żyliby lepiej gdyby zaczęli o wszystko dbać m.in. o środowisko, rzeki myśle, Że każdy by ze sobą zaczął współpracować i w końcu można byłoby zobaczyć uśmiech u 

innych ludzi. 

- Usprawnienie monitoringu miejskiego, założenie straży osiedlowej. 



- Lepszy monitoring miasta, więcej patroli policji oraz szybsza interwencja, dostępność pracy dla mieszkańców, więcej empatii wśród mieszkańców a mniej nienawiści do sąsiada. 

- Lepszy monitoring, więcej patroli oraz szybsza interwencja w trakcie sezonu. Mieszkańcy mogą komunikować się wspólnie na stworzonej dla mieszkańców grupie internetowej; 

każdy wypowiadałby się na temat tego, co chcieliby zmienić, zbierając ludzi, którzy są za (lub przeciw) i po wspólnym obgadania tematów, zacząć działać. Jeśli coś im nie pasuje — 

nie narzekać i czekać, aż ktoś zrobi coś za nich i samemu spróbować coś zaradzić, chociażby zgłaszając gdzieś niektóre sprawy. 

- Inteligentna wieś jest aktywna społecznie z dostępem do ciekawych i urozmaiconych wydarzeń sportowo-kulturalnych dla dzieci, młodzieży, dorosłych i seniorów oraz z bogatą 

ofertą turystyczną i agroturystyczną. Smart Village mojego sołectwa kreują mieszkańcy wsi, którzy sami określają priorytety jej rozwoju. Określane wspólnie cele i działania w 

ramach koncepcji wpisują się w strategię rozwoju województwa pomorskiego, planistyczne dokumenty ponadlokalne oraz strategię rozwoju gminy. Nad ich realizacją czuwa 

grupa najbardziej aktywnych mieszkańców (np. sołtys, rada sołecka, członkowie organizacji pozarządowych), wybieranych demokratycznie na zebraniach sołeckich. Kluczowym 

elementem jest dedykowana sołectwu darmowa aplikacja mobilna, która mobilizuje do aktywności wszystkich mieszkańców wsi. Funkcjonalne narzędzie oprócz szczegółowego 

opisu historii miejscowości, jej atrakcji turystycznych, kalendarza wydarzeń i innych podstawowych informacji pomaga społeczności lokalnej w bezpośredniej komunikacji i w 

innych wspólnych działaniach (np. umówieniu się na: grę w piłkę nożną na boisku, wspólny spacer matek z wózkami, aktywności na placu zabaw, wyjście na ryby, sprzątanie wsi, 

koszenie terenów zielonych, itp.). Ważną część aplikacji stanowi wolontariat i tzw. pomoc sąsiedzka (np. zrobienie i dostarczenie zakupów samotnej sąsiadce w wieku 

emerytalnym, podwiezienie osoby bez samochodu do najbliższego miasta, itp.). Narzędzie umożliwia zgłaszanie potrzeb i odpowiadanie na nie w sposób prosty i czytelny. 

Narzędzie pozwala ponadto podmiotom zewnętrznym na komunikację z mieszkańcami (np. na zasadzie cyfrowej tablicy ogłoszeń). Smart Village to wieś z powszechnym, 

darmowym dostępem do Internetu z wydzielonymi placami wifi w najważniejszych punktach miejscowości (np. na terenach rekreacyjnych, przystankach komunikacji publicznej, 

świetlicy wiejskiej, itp.). Inteligentna wieś to atrakcyjne miejsce, w którym żyje się łatwiej niż w dużym mieście. 

- Myślę o rozwoju naszego centrum kultury.  Znajduje się przy rzece. Fajnie byłoby stworzyć inteligentne narzędzie, które mogłoby jednocześnie uczyć dzieci jak o je bawić. Coś w 

rodzaju tablicy interaktywnej...ekranu, z którego można wybrać pozycje ktora chce się obejrzeć... Wokół widziałabym kilka wygodnych leżanek...ławek...na których mogliby 

wygodnie usiąść starci i młodsi mieszkańcy.  W urządzeniu można także wyświetlać pracę plastyczne, malarskie, rzeźbiarskie mieszkańców. Połączenie wypoczynku przy szepcie 

rzeki z edukacją, rozrywką, kulturą płynąca z ekranu.  Oczywiście urządzenie powinno móc korzystać z energii odnawialnej. Być odporne na warunki atmosferyczne tak by 

wieczorem czy w zimniejsze dni móc też z niego skorzystać. Repertuar, powinien obejmować programy edukacyjne, bajki oraz sztukę. Tak wyobrażam sobie smart miejsce w 

mojej smart wiosce. 

- Mogą być aktywni, podejmować ciekawe działania oddolne w ramach swoich kompetencji. 

- Lepszy monitoring, więcej patroli oraz szybsza interwencja w trakcie sezonu. Mieszkańcy mogą komunikować się wspólnie na stworzonej dla mieszkańców grupie internetowej; 

każdy wypowiadałby się na temat tego, co chcieliby zmienić, zbierając ludzi, którzy są za (lub przeciw) i po wspólnym obgadania tematów, zacząć działać. Jeśli coś im nie pasuje — 

nie narzekać i czekać, aż ktoś zrobi coś za nich i samemu spróbować coś zaradzić, chociażby zgłaszając gdzieś niektóre sprawy. 

- W moim wyobrażeniu wsi Smart Village przede wszystkim stawiamy na wspólnotę. Ludzie powinni opierać swoje poglądy na szacunku i empatii, dzięki temu jesteśmy w stanie 

stworzyć wspólnotę. Co za tym idzie? Mnóstwo osób chętnych do zespołowego działania na rzecz swojej miejscowości. Organizowanie Dni Sprzątania Wsi byłyby super 

pomysłem na zjednoczenie mieszkańców i przynosiłoby korzyści nie tylko z dobrych relacji międzyludzkich, ale też poprawy wizerunku wsi, jej czystości i pięknie.  

Druga sprawa to zdecydowanie wsparcie rolników i ich pracy. Produkty w/w osób winny być sprzedawane w okolicznych sklepach, aby wspierać rozwój ich gospodarstw. 

Produkty nieprzetworzone, prosto od rolnika oznaczają zdrową żywość, a to doprowadzi do poprawy, jakości zdrowia i życia mieszkańców.  



Obowiązkowo wprowadziłabym nakaz noszenia odblasków dla pieszych i rowerzystów, aby w godzinach wieczornych byli widoczni z daleka. Na pewno będzie to mogło zapobiec 

wypadkom. We wszystkich domach powinien być dostęp do Internetu, aby mogli się oni komunikować między sobą, większy dostęp do załatwiania spraw online, dla osób 

starszych obowiązkowy kurs, aby potrafili z tego korzystać. Uważam, że te kilka aspektów mogłyby wpłynąć na lepsze życie mieszkańców i oczywiście lepszy wizerunek naszego 

otoczenia.   

- Moją wieś wyobrażam sobie, jako oazę spokoju a swoją posesję, jako szczelnie ogrodzony teren unikając kradzieży i dewastacji okolicznych mieszkańców. 

- Kosze na śmieci przy lasach i polanach. Dostęp do Internetu, place zabaw dla dzieci, restauracja "pub", stacja paliw. 

- Założyć świetlicę dla dzieci z multimediami i grami ruchowo planszowymi. 

- Budowa elektrowni słonecznych oraz wodnych na rzekach, wykorzystanie wyprodukowanego prądu do zasilania elektrycznych autobusów, środków transportu oraz oświetlenia 

ulicznego a także budynków użytku publicznego. Dzięki temu nasza gmina/miejscowość będzie wykorzystywać zieloną Energię, na drogach będzie jeździło mniej pojazdów 

spalinowych. Dobrze oświetlone place zabaw, drogi, ulice wpłyną znacząco na bezpieczeństwo w miejscowości Gościcino. Rzeka przepływająca przez naszą miejscowość ma 

świetny potencjał. Jeżeli chodzi o inicjatywy społeczne to świetnym rozwiązaniem są budowy parków zieleni, sprzątanie lasów oraz dbanie o istniejące już tereny zielone. W tym 

również budowa zbiorników na deszczówkę, która wykorzystywana byłaby do podlewania terenów zielonych zarządzanych przez sołectwo/gminę. Zbiornikami tymi mogłaby 

zarządzać jednostka OSP. Woda w takich zbiornikach mogłaby być również wykorzystywana, jako magazyn wody do gaszenia pożarów budynków lub lasów podczas suszy.  

Kolejnym pomysłem jest angażowanie społeczności w prace społeczne, organizowanie na przykład przez centrum kultury inicjatyw takich jak: budowa karmników, paśników, 

budowa pasiek pszczelich, wysiewanie łąk kwietnych, dosadzanie lasów. W centrach kultury podczas np. kolonii, półkolonii, dodatkowych zajęć można zwiększać świadomość 

społeczną na temat ekologii oraz tego jak technologia może być użytecznie zastosowana do poprawy warunków życia na terenie Gościcina. Dzięki takim inicjatywom zwiększy się 

świadomość ekologiczna u najmłodszych mieszkańców naszej gminy. Dodatkowo można wspierać poprzez dotacje z projektów firmy proekologiczne na terenie miasta Gościcino. 

Np dotacja na otworzenie firmy, która przetwarza zużyte odpady plastikowe na plastik w formie granulatu. Taki granulat można powtórnie wykorzystać do tworzenia różnych 

przedmiotów użytecznych takich jak: doniczki, kuwety różnego kształtu wazony, meble. Tak zwany recykling kaskadowy.  

Innymi przykładami są:  

- firma wykorzystujące stare ubrania do tworzenia nowych 

- firma wykorzystująca stare drewno/palety do budowy mebli ogrodowych, mebli w stylu loft  

Aby zachęcić firmy do inwestowania w ekologiczny biznes można również wprowadzić benefity dla ekofirm w postaci ulg na prąd, wodę, gaz. 

- Ludzie muszą zacząć się bardziej utożsamiać z miejscowością, w której żyją. Dbać o wspólne dobro, dążyć do rozwoju a nie tylko traktować ją, jako miejsce do spania.   

- Patrząc w przyszłość i to, że gmina będzie portem serwisowym farm wiatrowych myślę, że gmina ma szansę na rozwój, który pozwoli na bycie gminie ekologiczna jak przejście 

na pojazdy tylko elektroniczne, ogrzewanie prądem, a także rozwój cyfrowy. Przy tym dzięki statkom obsługującym farmy wiatrowe rozwinie się turystyka morska typu jachty. 

- W Smart Village najważniejsze jest partnerstwo oraz partycypacja lokalnego społeczeństwa, czyli co mieszkańcy chcą i mogą sami zrobić dla swojej miejscowości / sołectwa? 

Smart Village powinien skupić się na zapewnieniu podstawowych potrzeb każdemu mieszkańcowi wsi. Głównie dostęp do bieżącej wody. Aktualnie dostęp do wodociągów, bądź 



dofinansowanie do budowy studni głębionych pozostaje obszarem dostępnym albo dla osób zamożnych, albo zamieszkujących obszary gęsto zaludnione. Wyklucza się osoby 

zamieszkujące z dala od centralnych obszarów wsi. Ważnym jest również stworzenie obszarów wypoczynku i integracji. Ciekawym rozwiązaniem byłoby stworzenie małych 

obszarów zieleni wraz z miejscem do odpoczynku i rekreacji – również sportu – np. siłownie na świeżym powietrzu rzadko występują w małych miejscowościach. Dodatkowo 

stworzenie mapek z trasami do biegania, jazd rowerowych (lasy, dostępne drogi gminne – szutrowe czy piaszczyste) z punktami gdzie można odpocząć (wiaty, ławki) oraz 

punktami z urządzeniami do ćwiczeń, a także ze wskazaniem trudności pokonania szlaku. Ciekawym rozwiązaniem byłby również dostęp do punktów WiFi w miejscach takich jak 

place zabaw, siłownie na świeżym powietrzu czy przystanki autobusowe czy okolice sklepów. Informatyzacja przystanków autobusowych w elektroniczne wyświetlacze dotyczące 

kursów autobusów. Dodatkowo monitoring przystanków oraz głównych skrzyżowań pozwoliłyby na zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców. Ciekawym pomysłem byłoby 

organizowanie wyprzedaży garażowych, jako inicjatywa dająca drugie życie rzeczom nieużywanym przez aktualnego właściciela. Inicjatywa ta sprawdza się w dużych miastach. A 

istniejące „wystawki” w mniejszych miejscowościach pokazują, że urządzenia/ meble/ inne rzeczy znikają często przed przyjazdem firm sprzątających. Jako element integracyjny 

można by organizować kiermasz lokalnych produktów, przetworów i wyrobów oraz przedmiotów, które ludzie wykonują hobbistycznie. W każdym sołectwie pozwoliłoby to na 

lokalną promocję oraz pokazanie wśród mieszkańców źródeł dostępności do lokalnych produktów i wyrobów. 

- Tu gdzie mieszkam podniosłoby prestiż dodało trochę koloru. 

- Wszystko jak będę trzeba. 

Chciałbym żeby mieszkańcy mieli większy wpływ na to, co się dzieje w miejscowości, w której mieszkają, żeby było więcej zieleni, mniej betonozy, większa integracja 

mieszkańców :-) 

- Po pierwsze kursy zawodowe dla młodzieży, która wchodzi w dorosłość, niestety w naszych realiach młodzi ludzie wybierają szkole i kierunki na chybił trafił a nóż się dostanę.  

Dzieci powinny mieć zajęcia, które pokażą im swoje mocne strony. Mamy w gminie dużo przedsiębiorców, którzy prowadzą firmy z ogólnopolskim lub nawet światowym 

sukcesem, można by było zrobić cykl spotkań "od zera do milionera", "Jak wykorzystać technologie do osiągnięcia sukcesu” myślę, że nie tylko młodzież z tego pomysłu by 

skorzystała.  Więcej przedsiębiorstw, więcej wykształconych zarabiających młodych ludzi to zastrzyk energii i gotówki w nasza miejscowość. 

- Rozwój własnej przedsiębiorczości z wykorzystaniem środków zewnętrznych; promocja możliwości i realizacja zamierzeń. 

- Przede wszystkim rozwój informatyczny, z umożliwieniem dostępu każdemu mieszkańcowi do sieci informatycznej i założenie wspólnego forum/grupy dla danego obszaru 

działania, na której każdy może wskazać swoje uwagi i pomysły, a także dyskutować na temat problemów czy polecać różne usługi. Pozwoliłoby na niezwłoczne zwracanie uwagi 

na problem, który akurat się wydarzył czy nawet otrzymanie pomocy w tej okolicy w konkretnym momencie. Za tym powinna iść modernizacja oświetlenia przy ulicach na 

oświetlenie LED z przejściami dla pieszych z czujnikiem ruchu. Następnie ciekawa oferta dla dzieci i młodzieży zajęć/zabaw, gdzie konieczne jest samodzielne wykonywanie 

przedmiotów/modeli, po czym mogą użyć tego do zabawy. Należy rozwijać wyobraźnię, uczyć podstaw elektroniki, poprzez zabawę, bo dzięki temu powstają nowe rzeczy i 

innowacje. Nikt nie chce słuchać suchych teorii, najwięcej uczymy się praktyką. Kolejnym punktem jest informatyzacja gminy, zaczynając od szkół po urzędy. Załatwianie spraw 

przez Internet ułatwia sprawę. Nie trzeba jeździć i tracić czasu i paliwa na wypisanie wniosku. Dobrym pomysłem byłby czat na stronie Urzędu, tak, aby w każdym momencie 

można było skonsultować się z kimś z urzędu, albo taka osoba poprowadziłaby krok po kroku, co należy wykonać lub jak pomóc. Bardzo ważne jest dbanie o okolicę. Jest to 

bardzo ważne, aby otoczenie nam się podobało, bo inaczej czujemy się w zabetonowanym szarym miejscu, a inaczej wśród roślin lub ładnych ścieżek. Takich, o które widać, że 

ktoś dba i zostały jakoś zaplanowane. Dbanie o roślinność przy ulicy z automatycznym nawadnianiem podzielonym na różne obszary, które pozwoliłoby na oszczędności wody i 

czasu - brak konieczności jeżdżenia wozem z beczką i nieefektywnego podlewania jak do tej pory. Różnorodna i zadbana roślinność jest wizytówką miejscowości i wprowadza 

dobry nastrój w otoczeniu. Wydając pieniądze raz, na rośliny wieloletnie, przez wiele lat zbieramy z tego zysk, odpowiednio o nie dbając. Jednak trzeba o tym pamiętać. Nie 



wystarczy tak jak teraz wkopać roślin przy drodze i pomyśleć, że jakoś to będzie - wiele z nich jest już uschłych. Kolejna sprawa to jakość używanych materiałów, dobrze byłoby, 

gdyby nie były to najtańsze produkty, tylko takie, które posiadają też walory wizualne, np. kostka brukowa na chodniku zamiast zwykłej szarej, można zrobić w kolorze 

piaskowym, który pasowałby do miejscowości, która położona jest niedaleko morza, a jednocześnie wprowadza dużo ciepła i radości w otoczenie. Trzeba zwracać uwagę na 

szczegóły, bo to z nich składa się codzienność. 

- Moim zdaniem mieszkańców stać na to, by założyć klub seniora, po to by aktywizować społeczność 60plus. Obecnie na terenie naszej gminy brakuje codziennego życia 

kulturalnego. Jeszcze kilkanaście lat temu istniała u nas w sołectwie szkoła. Niestety od czasu jej zamknięcia życie kulturalne stanęło w miejscu i obecnie brak jest jakichkolwiek 

perspektyw na rozwój naszego sołectwa. Działania te pozwoliłyby na powrót mieszkańców do zaangażowania i wspólnej pracy na rzecz społeczności lokalnej i swojego 

środowiska. 

- Moją wieś, jako Smart Village widzę w ten sposób, ze zostaną stworzone udogodnienia w poruszaniu się i życiu osób niepełnosprawnych. Zostaną stworzone miejsca opieki 

dziennej dla dzieci, tak, aby matki pracujące miały pewna opiekę nad dziećmi, dodatkowo podreperują domowy budżet. Chciałabym, aby w mojej wsi stworzone zostały kursy dla 

kobiet, mężczyzn na temat samorozwoju i możliwości zarabiania pieniędzy, aby zwiększyć świadomość mieszkańców na temat możliwości zarabiania w domu. Kolejnym atutem 

wsi byłoby wiele atrakcyjnych miejsc, stworzonych z myślą o mieszkańcach, które byłyby miejscem spotkań i rozrywki nie tylko młodzieży, ale również wielu dorosłych ludzi, w 

tym seniorów. 

- SV to Wieś gdzie informacja jest powszechnie i szybko dostępna dla wszystkich mieszkańców, wszystkie decyzje, ( nie tylko fundusz sołecki) zapadają partycypacyjnie z udziałem 

mieszkańców a wszystkie grupy wiekowe mają równy dostęp do usług i infrastruktury. 

- Uważam, że to dobry pomysł dla niektórych ludzi był by to nowy start. Ulepszenie i ułatwienie życia dla większości. Jestem w grupie osób, które lubią nowinki i chętnie bym 

korzystała. Poprawienie technologii telekomunikacyjnej na pewno by dużo ułatwiło. Mieszkańcy danej gminy przede wszystkim mogliby zaczął pomagać w utrzymaniu czystości w 

danej miejscowości oraz nauczyć dzieci jak dbać o środowisko. Dla mnie to najważniejsze, aby moje dzieci dorastały w czystym środowisku i dbały o nie. Niestety nadeszły takie 

czasy, że to nas niszczy śmieci, nieczyste powietrze ... 

- Inteligentna wieś to wieś idąca w przyszłość, ale niezapominająca o swojej przeszłości, tradycjach, kulturze, zwyczajach. W mojej miejscowości myślę, że największy problem jest 

z PRZEPŁYWEM INFORMACJI. Chociaż w obecnych czasach i technologii wydaje to być śmieszne, ale to prawda. Zebrania wiejskie tak na prawdę, mimo że otwarte, to są dla 

wybranych, ponieważ organizowane są w czasie, gdy większość ludzi pracuje lub jest bez możliwości uczestnictwa w nich( np. delegacje). Dla tego zebrania wiejskie powinny mieć 

swoje odzwierciedlenie na stronie internetowej (np. FB) głosowania powinny być nie tylko osobiste, ale i tez internetowe. Problemy jak i działania powinny być konsultowane z 

społecznością tak by każdy miał dostęp do tych informacji i miał możliwość się wypowiedzieć, czy tęż internetowe referendum miałoby swoje miejsce. Konieczne są też ciągłe 

inwestycje mające w celu poprawę życia w miejscowości. Tyle się mówi o czystym powietrzu o wymianach kopciuchów a, gdzie jest pokazane czy to skutkuje?. Postawienie 

elektronicznych płuc pokazałoby mieszkańcom jak dbają o tę czystość powietrza i o własne zdrowie. Nasi seniorzy i nie tylko, bo coraz częściej i dzieci wyjeżdżają na drogie 

turnusy rehabilitacyjne na przykład do Ciechocinka, ale pytanie, co oni tam maja, czego my nie możemy mieć? Tężnie solankowe. I teraz, jaki tu jest problem? Przecież tężnie 

budują sobie nie tylko poszczególne miejscowości, ale i też niektóre dzielnice czy osiedla. Mówimy tu też o działaniach samych mieszkańców. Na terenie gminy jak i w samej 

miejscowości jest dużo organizacji wspomaganych przez nią ( Przykładowo Klub Seniora). Fajna inicjatywa dla starszych osób. Tyle, że nie powinna ograniczać się tylko do 

wycieczek i zabaw tanecznych oraz spotkań przy kawce i herbatce. Ale powinna dawać przykład innym, że sami pomoc otrzymują też tej pomocy udzielają( np. swoim kolegą 

koleżanką), którzy już nie domagają. Same odwiedziny osoby starszej czy samotnej dają dużo radości. Mimo że miejscowość jest już historyczna a w samej miejscowości jest 

mnóstwo obiektów historycznych w żaden sposób nie widzę informacji na ten temat. W obrębie gminy historia aż kipi a nie widzę działań na rzecz jej promocji, a przecież historia 



jest walorem turystycznym. Żadnych tablic informacyjnych, konkursów wiedzy na temat Gminy i poszczególnych miejscowości, izby pamięci, wystawy fotograficznych a nie ma 

przyszłości bez przeszłości. I ostatnia rzecz, jaką uważam za istotą to wychowanie naszych dzieci i młodzieży, bo tak na prawdę to oni są naszą przyszłością. To od tego jak zostaną 

wychowani, jakie wsparcie otrzymają i jakie warunki życia im zapewnimy pokaże nam, jaką będziemy mieli przyszłość. Czy będziemy tylko wymierająca miejscowością czy Wsią 

idącą na przód?  Gdy spojrzą na wieś z perspektywy swoich doświadczeń to sami ocenią czy warto tu mieszkać i czy można tu się rozwijać. Czy są tu warunki takie by móc z 

optymizmem patrzeć w przyszłość. Komunikacja, dostęp do Internetu, media, możliwość rozwoju ścieżki zawodowej, wsparcie dla rodzin i codzienna życzliwość społeczna 

sąsiada, że sąsiadem będzie o tym decydować. 

- Gmina, w której podstawowe, najważniejsze usługi takie jak darmowa służba zdrowia czy szkolnictwo będą na wysokim poziomie i ogólnodostępne w krótkim terminie. 

- Powinny być barierki zabezpieczające dzieci idące na przystanek przy bardzo ruchliwej ulicy. Wiata np. Na grill dzieci w wieku powyżej 14 roku życia nie mają gdzie spędzić 

wolnego czasu. 

- Dobrym rozwiązaniem dla terenu mojej wsi oraz całej gminy jest przede wszystkim inwestycja w źródła energii odnawialnej np.: wiatraki bądź też panele fotowoltaiczne, biorąc 

pod uwagę obszar pól z dostępem do słońca i wiatru na pustej przestrzeni. Dodatkowo istotne by było doinwestowanie w oczyszczalnie wód komunalnych, aby ta z kranu była 

zdatna do picia, niestety obecna zawiera zbyt dużo wapnia i magnezu, przez co jest niezdatna do spożycia. Brakuje również sklepu drogeryjnego z artykułami kosmetycznymi, 

młodzież oraz młode osoby miałyby łatwy dostęp do potrzebnych produktów, również dzięki temu utworzyłyby się nowe miejsca pracy dla mieszkańców wsi. W wsparciu dla 

lokalnych przedsiębiorców pomogłoby utworzenie tzw. Zielonego Rynku, gdzie odbywałaby się sprzedaż lokalnych produktów z pól i gospodarstw rolnych.  Dzięki takim 

rozwiązaniom Nasza wieś byłaby atrakcyjnej postrzegana dla młodych ludzi oraz turystów, którzy napędzaliby gospodarkę. Osoby zamieszkujące miasta często "uciekają" na wieś, 

aby odpocząć oraz skorzystać z dobrodziejstw wiejskich. 

- Jako mieszkanka wsi Gowino uważam, że inteligentna wieś to nic innego jak czysta wieś! Wprowadziłabym nowoczesne metody segregacji i utylizacji śmieci, przygotowała na 

poszczególnych ulicach (miejscach) odpowiedniej pojemniki na śmieci. W pobliżu zbudowała ekologiczną oczyszczalnie ścieków, które spływałyby z wszystkich domów, A dla 

najmłodszych powstało by leśne przedszkole i żłobek! Tak, aby trudy gminy nie poszły na marne a od najmłodszych lat było zasiane ziarno dbania o środowisko. 

- Smart Village to dla mnie taka wieś, w której główny nacisk kładzie się na łatwy komunikację(przepływ informacji). Środki wymiany informacji powinny być dopasowane dla 

każdej grupy wiekowej oraz funkcji: 

-forma tradycyjna funkcjonująca obecnie tj. spotkania osobiste z Sołtysem, informacje w gablotach - opcja dla osób starszych, "wykluczonych cyfrowo”; 

- forma Smart Village tj. komunikator, strona www, newsletter, forum wiejskie, informacje na maila lub w aplikacji dla każdego mieszkańca, który posiada smartfon(np. o 

spotkaniach z Sołtysem i ważnych informacjach dot. wsi); 

- forma Smart Village Admin - komunikacja pomiędzy sołectwem a gminą, która pozwoliłaby sołtysowi na sprawniejszą , szybszą wymianę/uzyskiwanie informacji, zgłaszanie/ 

reagowanie na problemy, wdrażanie pomysłów/ strategii dla wsi. 

Idealnym rozwiązaniem byłoby stworzenie aplikacji np. o nazwie Smart Village:-), którą każdy mieszkaniec może zainstalować na swoim smartfonie/laptopie. Aplikacja ta, 

zawierając w/w elementy, umożliwiałaby szybki przepływ informacji pomiędzy: mieszkańcami, mieszkańcami a sołectwem, mieszkańcami a gminą. 

Cele komunikacji Smart Village:  



- komunikacja między samymi mieszkańcami, której owocem może być wiele inicjatyw oddolnych w tym: możliwość wymiany informacji i doświadczeń, wspólne rozwiązywanie 

problemów przez mieszkańców; 

- komunikacja między mieszkańcami a sołectwem i gminą (zgłaszanie wniosków, poruszanie istotnych problemów, uzyskiwanie informacji na temat planów gminy, festynów, 

eventów, etc.); 

- możliwość aktywizacji większej ilość mieszkańców( szczególnie osób aktywnych zawodowo i młodych) do udziału w życiu sołectwa, którzy z dowolnego miejsca mogą 

dowiedzieć się, „co we wsi słychać" i zareagować/zgłosić swój pomysł. 

- Przyjemna wioska- smart idealna. 

- Siemirowice - Smart Village - to wieś, która czerpie ze swojego dziedzictwa. W naszej miejscowości pół wieku temu prowadzono badania i wykopaliska na stanowiskach 

kurhanów z IV okresu epoki brązu (1000 – 800 r. p.n.e.) oraz początków V okresu tej epoki (ok. 700 r. p.n.e.). Kurhany zaliczane są do stanowisk grupy wschodnio pomorskiej 

(kaszubskiej) kultury łużyckiej. Mój pomysł opiera się na inwestycji w siemirowickie kurhany ( oddalone od miejscowości o ok. 1,5 km). Wyobrażam sobie, że uporządkujemy 

teren wokół kurhanów, wyeksponowanych zostanie kilka (3-4) znajdujących się najbliżej drogi; zbudowana zostanie i oznaczona ścieżka edukacyjna (tablice, znaki). Pamiętam z 

lat dziecięcych  kurhan, który odsłonili archeolodzy. Wyglądał tak, jak na zdjęciu z 1978 r. umieszczonym na jedynej tablicy opisującej kurhany.  Teraz jest to teren zarośnięty, 

zaniedbany i tylko gdzieniegdzie można zauważyć dawne ślady tych kręgów. Prace społeczne grupy mieszkańców Siemirowic nadzorować będą, współpracując: Urząd Gminy, 

Nadleśnictwo Cewice i Muzeum w Lęborku ( konserwator zabytków). Dobre wyeksponowanie kurhanów, kamiennych kręgów - to wielka atrakcja turystyczna, to strona 

internetowa, to np. lokalny e-rynek, rozwój agroturystyki, edukacji szkolnej i promocja regionu. Myślę, że kurhany są "czarnym koniem" naszej gminy, jak do tej pory, 

niewykorzystanym zbyt dobrze.                       

- Dbać o środowisko. 

- Super by było, aby w mojej miejscowości powstało pole zasilane energią fotowoltaiczna, która mogłaby obdarzyć w sposób naturalny energią słoneczną. Pozdrawiam. 

- Przede wszystkim kładłbym nacisk na ochronę środowiska, wykorzystywanie odnawialnych źródeł energii, odpowiednią segregację śmieci, czystość miejscowości, edukację 

mieszkańców w zakresie odpowiedniego palenia w piecach i pozbywania się śmieci, wpływu złych praktyk na ich otoczenie, rozwój turystyki ekologicznej, kary dla turystów 

zaśmiecających miejscowość (straż sąsiedzka, monitoring?). We wszystkim trzeba wskazywać na wymierne korzyści dla mieszkańców, wówczas wezmą sprawy we własne ręce. 

- Mieszkam w Nadolu. Kierunek rozwoju tej wsi widziałabym następująco: 1. Leśne SPA! Jest tu tyle pięknych terenów- wykorzystałabym pewną część lasu, by urządzić w niej 

leśne SPA- wielka wanna z drewna oraz drewniany ogromne leżaki ułożone w kręgu (to strefa dla rodziców), a dla dzieci bezpieczna ślizgawka wykorzystująca naturalny spadek 

wzgórza. Wszak terpeny wydzielane przez drzewa działają na ludzi kojąco" To mógłby być początek pięknej trasy edukacyjnej. Niektórzy mieszkańcy oferują jajka i ziemniaki - 

fajną opcją na sezon turystyczny byłaby lodówka z tego typu produktami (lub jeśli to zbyt droga inwestycja, to stworzenie jednorodnych szyldów w gospodarstwach, by turyści 

mogli odnaleźć te miejsca. Stworzenie strony internetowej w języku angielskim i niemieckim zrzeszającą wszystkie dostępne noclegi w miejscowości. (Jeśli chodzi o język 

niemiecki to chętnie pomogę, bo jestem tłumaczem :)) 

- Zbudowanie i zagospodarowanie parku wraz z placem zabaw z prawdziwego zdarzenia. Fontanna i skatepark. 

- Kolektory słoneczne na lampach. 



Stworzenie punktu informacji turystycznej, która polepszyła rozwój gminy Cewice. Punkt informacji turystycznej umożliwił Np komunikacje z Urzędem Gminy poprzez powstały 

ekran dotykowy, na którym znajdowałyby się najpotrzebniejsze informacje. Na ekranie wyświetla by się kod QR, który prowadziłby do nowo powstałej aplikacji. Po pobraniu 

aplikacji umożliwiłoby: 

Sprawdzenie kursów linii autobusowej, kupienia biletu autobusowego,  

Sprawdzenia otwarcia Urzędu, ośrodka zdrowia -możliwość umówienia się do specjalisty.  

W aplikacji mogłoby się również znajdować, co można zwiedzić w najbliżej okolicy. Powstała nie dawno nowa droga rowerowa wytyczyć szlaki gdzie można coś ciekawego 

zobaczyć. Gdzie można coś zjeść? W punkcie informacji turystycznej powinno się znajdować miejsce gdzie można naładować telefon, udostępniane WiFi. Świetnie by było gdyby 

istniała możliwość wypożyczenia roweru -opłacenia również za pomocą aplikacji. 

- Wyobrażam sobie moja wieś, jako inteligentna wieś, która zmienia się ciągle dzięki ludziom, którzy organizują różne warsztaty, spotkania. W przyszłości ludność mojej wsi 

mogłaby razem wspólnie sprzątać wieś organizować zbiórki plastiku, szkła oraz papieru dzięki temu moglibyśmy wykorzystać surowce wtórne oraz pomoc niepełnosprawnym w 

ulepszeniu i uproszczeniu w przemieszczaniu się gdyż z surowców wtórnych można pozyskać niemałe fundusze na poprawę, jakości życia niepełnosprawnych. Można też 

wykorzystać nieużytkowane pola cała wieś mogłaby pracować w takich ogródkach i korzystać z warzyw i owoców i robić z nich przetwory dla całej wsi. 

- Budowa nowych wiat przystankowych, jakie już są w innych miastach. 

- Ogólnie nie mam zastrzeżeń do życia w moim sołectwie. 

- Co do mojej miejscowości nie mam zastrzeżeń. 

- Więcej zdjęć dla dzieci 

- Moim zdaniem powinna powstać gminna platforma, na której on-line prowadzone byłyby ciekawe prelekcje, spotkania, wydarzenia dotyczące tematyki odpowiedniej dla osób 

w każdym wieku, również młodzieży, dla której obecnie Gmina raczej nie ma propozycji. Możliwość integracji on-line na pewno wpłynęłaby pozytywnie na młodzież z pokolenia 

smartfonów, ale również na pozostałe grupy społeczne. Myślę, że dałoby to możliwość uczestnictwa w życiu społecznym osobom nielubiącym lub też np. z powodu wieku czy 

niepełnosprawności niemogącym opuszczać domu. 

- Bardzo ważne -Anteny do różnych sieci komórkowych!!!! Słabo działają lub nie działają w wielu wioskach tak samo Internet nawet jak jest niby światłowodowy. Trasa rowerowa 

z oświetlonym chodnikiem do Bolszewa, bo jak widzę rowerzystów po głównej to, aż strach, szczególnie dla młodzieży. Może nawet nad morze trasa rowerowa jakaś z ładnymi 

kolorowymi iluminacjami. Ludzie lubią kolorki i światełka, myślę, że przyciągałoby, aby się przejechać trasą z iluminacjami czy czymś ciekawym tematycznie. 

- Moim zdaniem rozwój technologiczny, możliwość przeniesienia większości informacji w chmurę i dobrego jej posortowania, może spowodować, że nagle większość trudnych 

procesów/wyszukiwania informacji zakończy się obecnie kilkoma kliknięciami 

- Myślę, że w mojej miejscowości warto byłoby skupić się na rozwoju agroturystyki oraz aktywnym spędzaniu czasu wśród przyrody. 

- Posiadającą światłowód, siłownie oraz basen kryty. 



-, Jeśli chodzi o naszą Gminę po pierwsze należałoby ułatwić wszystkim mieszkańcom dostęp do Internetu oraz zadbać o szkolenia, aby głównie starsi ludzie mogli swobodnie 

korzystać z niego np. opłacać rachunki, umawiać się do lekarza chodzi między innymi o wizyty online. W każdej miejscowości powinien być także monitoring (mówimy o głównych 

drogach )- daje to poczucie bezpieczeństwa oraz większą kontrolę Policji nad sprawcami(włamań, kradzieży). Lokalne produkty są mało rozpowszechnione w sieci. 

Ogólnodostępny sklep internetowy ułatwiłby to oraz umożliwił zarobek ludziom, którzy tego potrzebują. Mam wiele pomysłów, które mogłyby ułatwić nam mieszkańcom życie. 

Mam nadzieje, że w niedalekiej przyszłości się to zmieni - ta mentalność zacofania i negowania wszystkiego co nowe :) 

- Moim zdaniem wtedy byłoby więcej perspektyw na lepsza integracje mieszkańców i lepszy byt. 

- Nowoczesna wieś z małymi ekologicznymi domami z pompa ciepła i fotowoltaiką na dachu (koniecznie wieś bez budynków wielorodzinnych), czyste zadbane wspólne tereny 

przy ulicach i chodnikach; odwoływanie się do przeszłości- trasy turystyczne, które pokazują wielu napływowym, nowym mieszkańcom, co było tutaj kiedyś- jakie istniały tu 

kaszubskie zwyczaje, zapoznanie z lokalnymi kaszubskimi legendami (np. przywołanie zwyczaju palenia Sztrumana podczas Zielonych Świątek, trasy z legend i wanóg Bolesława 

Borka- w Jego książkach każda polana miął swoją unikatową nazwę; lista skarbów- 10 miejsc, które są niezwykłe na terenie danej miejscowości i które koniecznie musi odwiedzić 

każdy mieszkaniec i turysta przejeżdżający przez daną miejscowość)/ Odnośnie ochrony środowiska zwiększenie inicjatyw wspierających sprzątanie okolicy przez samych 

mieszkańców przy współdziałaniu ze szkołą/ 

- Moja wieś, jako Smart Village to przede wszystkim informacja. Mieszkańcy powinni wiedzieć, jakie są planowane wydarzenia, inwestycje, mieć możliwość decydowania, wyboru. 

Wiele osób nie ma dostępu do Internetu, mediów społecznościowych (czasem z wyboru), dlatego rozesłane lokalnie SMS-y (coś jak alerty pogodowe) ułatwiłyby przepływ 

informacji i przeciwdziałałyby wykluczeniu. Przy okazji skorzystaliby turyści odwiedzający naszą gminę, którzy często nie wiedzą gdzie i nie mają czasu szukać takich informacji. I 

koniecznie inwestycja w ścieżki rowerowe, liczniki może, konkursy jakieś. Jeżdżę na rowerze od 2 lat i widzę, jakie jest zapotrzebowanie na takie inwestycje. Jazdę drogami 

głównymi w naszej gminie, szczególnie w porze wakacyjnej, śmiało można zaliczyć do sportów ekstremalnych. Kultura wyprzedzania rowerzystów niestety kuleje. 

- Moja wioska Gniewino jest już w dużej mierze "inteligentną wsią". Mam jednak kilka propozycji, które mogłyby wpłynąć na dalszy jej rozwój: 

-monitoring głównej drogi Pomorskiej podniósłby bezpieczeństwo  

-ustawienie elektronicznej tablicy przy przejściu dla pieszych koło szkoły sprawiłoby, że kierowcy bardziej zwracaliby uwagę na przechodzące osoby 

-pandemia sprawiła, że dużo dzieci walczy z nadwagą - organizacja zajęć ze zdobycia "karty rowerowej " a potem np. zorganizowanie konkursu typu: "rowerowy miesiąc" i 

wszystkie dzieci dojeżdżają na rowerze do placówki 

-dzieci niestety dużo czasu spędzają przed komputerem - ciekawym pomysłem byłoby organizowanie spotkań młodzieży i rozmowa o niebezpieczeństwach płynących z Internetu. 

Edukacja przez "starszego kolegę" sprawi, że młodzież poczuje się potrzebna i będzie bardziej uczestniczyć w życiu społecznym 

-dotacja do zakupu hulajnogi elektrycznej sprawiłaby, aby ludzie częściej korzystali z takiego ekonomicznego środka transportu 

-dużo starszych ludzi chodzi do banku, ponieważ nie mają dostępu do Internetu i nie posiadają wiedzy. - Jeżeli w banku powstałoby miejsce, które obsługiwałby asystent 

bankowości, mógłby pokazać i wytłumaczyć jak można łatwo korzystać - problem był widoczny w pandemii, gdzie starsi ludzie bali się wychodzić z domów  



-działające Koło Gospodyń wiejskich - wspaniałe Panie - mogłyby organizować warsztaty kulinarne i pokazowe dla dzieci i młodzieży (oraz niektórych kobiet) z nauki gotowania- 

niestety czasy sprawiły, że dużo kobiet nie ma możliwości (praca na zmiany), aby uczyć młode pokolenie. Dodatkowo na takich zajęciach można promować lokalne produkty oraz 

pokazywać dzieciom walory naszego regionu. 

-stworzenie "deszczowego ogrodu" - który pomaga w magazynowaniu a w późniejszym etapie filtracji wody ogrodowej - na początek "pokazowy", który uświadomiłby 

mieszkańcom zalety takiego ekologicznego rozwiązania. 

Tak jak wspomniałam Gmina Gniewino jest bardzo atrakcyjna - warto by było organizować wyjazdy ( np. zakupionym melexem lub mobilną ciuchcią jak w lunaparkach) z 

przewodnikiem opowiadającym ciekawe historie i anegdoty związane z Gniewinem oraz okolicznymi atrakcjami. 

- Powinny być spotkania wiejskie o glosowania. 

- W moim sołectwie są organizowane różne inicjatywy. Jednak bardzo często osoby pracujące, zwłaszcza poza terenem gminy są wyłączeni z możliwości uczestnictwa. Działanie w 

ramach Smart Village można wzmocnić wykorzystując możliwości technologiczne. Poprawa komunikacji w socjalmediach, włączenie do nich nowych mieszkańców. Druga sprawa 

organizowane zebrania wiejskie w tygodniu dyskwalifikują wielu pracujących mieszkańców. Podejmowane decyzje są przez niewielką grupę mieszkańców, która ma możliwość 

uczestniczyć. Rozwój cyfrowego uczestnictwa na pewno zwiększyłby aktywność mieszkańców, prosty przykład Fundusz Sołecki zgłaszanie projektów i głosowanie możliwe droga 

internetową. Na podobieństwo Budżetów Obywatelskich w wielu miastach. Zaktywizowanie większej liczby mieszkańców pozwoli polepszyć wszystkie działania w sołectwie. 

- Na pewno poprawiłby, jakość życia mieszkańców autobus, który kursuje do Gniewina. Dzięki temu emeryci i osoby niezmotoryzowane miały by lepszy dostęp do ośrodka 

zdrowia, większych sklepów typu biedronka, delikatesy. 

- SMART VILLSGE W DZISIEJSZYCH CZASACH EGZYSTENCJALNYCH, EGOISTYCZNYCH, OGÓLNYM KONSUMPCJONIŻMIE GONITWIE ZA NIESPERSONALIZOWANYM KRÓLICZKIEM W 

RZECZYWISTEJ SYTUACJI BARDZO, BARDZO TRUDNE ACZKOLWIEK MOŻLIWE!!! 

- Smart Village to miejsce korzystające wyłącznie z energii odnawialnej, z korzyścią dla mieszkańców, zarówno zdrowotną jak i finansową. Inwestycje w energię odnawialną 

podarują mieszkańcom w długoterminowej perspektywie na niemal darmową energię. W takim miejscu będzie dostęp do lekarza POZ i do darmowych e-konsultacji z lekarzami 

wszystkich specjalizacji, gdyż zazwyczaj ich gabinety znajdują się w dużych aglomeracjach, a forma online skróci oczekiwanie na konsultacje. W smart Village będzie dostęp do 

Internetu 5G dla wszystkich mieszkańców, a zakup czy wymianę sprzętu takiego jak komputery dla dzieci i młodzieży pokryje gmina. Zarówno dzieci jak i dorośli będą mieć dostęp 

do kursów językowych, artystycznych i komputerowych, ale spotkania te posłużą również zacieśnianiu więzi miedź mieszkańcami. Integracja lokalnej społeczności jest niezwykle 

ważna. Mieszkańcy będą mogli przedstawiać i realizować własne projekty związane z ochroną środowiska, zmianą krajobrazu na bardziej naturalny, pełen zieleni, który da 

wytchnienie i cień latem. A wszystkie sprawy urzędowe, również składanie wniosków, można będzie zrealizować w firmie online. Dzieci od najmłodszych lat uczone będą o tum 

jak funkcjonuje społeczeństwo obywatelskie i jak ważna dla społeczności jest partycypacja jednostek, które są zaangażowane w pozytywna zmianę. 

- Integracja społeczeństwa, działania dla dobra ogółu, poprawa wzorców dla kolejnych pokoleń, upiększanie popegeerowskich zagród, miejscowości ze szczególnym dbaniem o 

środowisko, to są rzeczy, które robimy i od nas zależą. Brak przekazu rzetelnych informacji i kiepski Internet blokują w pewnym stopniu nie, które działania. 

- Inteligentne sołectwo to takie, które dba o mieszkańców. Powinno znajdować się w niej Koło Gospodyń Wiejskich, klub seniora gdzie starsi ludzie przekazują wiedzę młodszym i 

odwrotnie. Powinno się też upiększyć wieś kwiatami na chodnikach. 



- Wdrożenie Systemu cyfrowego dla odbioru odpadów - system mogłby informować o najbliższych kolejnych dniach odbioru oraz rodzaju odpadu a także ilości oddawane. Może 

dzięki takiemu systemowi społeczeństwo zwróciłoby uwagę na te wartości i starało się zminimalizować je dzięki mądrym wyborom - np. zabieraniu swoich opakowań 

wielokrotnego użytku, koszyki na zakupy itp. 

Dostępność szerokopasmowego Internetu dla wszystkich mieszkańców, w korzystnej ofercie cenowej. Utworzenie grup za pośrednictwem mediów społecznościowych pod 

przewodnictwem sołtysa. Pomoże to w komunikacji odnośnie okazji integracyjnych oraz będzie to służyć w komunikacji na celu utrzymania bezpieczeństwa. Zamontowanie 

kamer w miejscach strategicznych dla wsi również nie będzie drogie a pozwoli w monitorowaniu bezpieczeństwa mieszkańców oraz zmniejszyłoby zjawisko dzikich wysypisk 

śmieci. 

- Wieś-Miasto przyjazna środowisku naturalnemu, Wieś -Miasto z bezpłatnym wi-fi dostępnym dla każdego bez względu na status społeczny, Wieś- Miasto wspierająca osoby 

niepełnosprawne na wszystkich płaszczyznach nie tylko dla mieszkańców-ale dla Gości odwiedzających Wieś-Miasto promującą zdrowy styl życia, Wieś -Miasto z infrastrukturą 

poprawiającą, jakość życia z odpowiednio dostosowanym zapleczem sportowo-rekreacyjno-sportowym oraz możliwościami atrakcyjnego ( rozwijającego samoświadomość) 

spędzania czasu wolnego dla wszystkich niezależnie od wieku. 

- Przede wszystkim powinno się szerzej, na portalach fb, i sta itp. Reklamować różnego rodzaje konkursy, kursy specjalistyczne itp., jakie państwo organizują w naszej gminie tak, 

aby wyszkolić więcej wykwalifikowanych pracowników fizycznych. Mogłyby być organizowane kursy na prawa jazdy różnych kategorii bądź jakieś inne specjalistyczne tak, aby 

podnieść poziom mieszkańców. Często też jest tak, że w gminie brakuje chociażby ginekologa, co uważam za absurdalne... 

- Jestem nie do informowana. 

- Szybki Internet. Strefy free wi fi. 

- Dostęp do szybkiego Internetu. 

- Poprawa funkcjonowania środków komunikacji gminnej, dojazd do gminnej wsi z lokalnych. 

- Chocielewko jest wsią typowo rolniczą. Brakuje w nim przestrzeni dla ambitnej i zdolnej młodzieży oraz osób, które napłynęły np. z Lęborka, Gdańska, czyli terenów 

rozwiniętych pod względem kultury, rozrywki, możliwości spędzania wolnego czasu. Powyższe niedogodności rekompensuje piękna naturalna przestrzeń, uroki krajobrazowe itp. 

Wieś daje natchnienie, ale powinna również bawić, cieszyć, rozwijać. Wyobrażam sobie, że byłoby wspaniale gdyby w naszej wsi działał np. klub dla młodzieży, dzieci, seniorów 

itd.., który zajmowałby się aranżacją różnych zajęć, rozrywki, promocji, zdrowego trybu życia. Pozwoliłoby to na integrację społeczności, miałoby dobry wpływ na wzrastające 

dzieci i młodzież. W Chocielewku i okolicach brakuje środków zapewniających bezpieczeństwo typu monitoring, miejsc rozrywki (place zabaw). 

- W moim sołectwie brakuje integracji, brakuje wyjazdów, a raczej środków na ten cel, – organizowanie różnych wydarzeń nie jest problemem, problemem są fundusze. - W 

naszym sołectwie chcielibyśmy stworzyć taki plac zabaw dla dzieci, aby dzieci nie musiały wyjeżdżać do miasta. - chcielibyśmy stworzyć program dla seniorów, którzy są samotni, 

którzy chcieliby gdzieś pojechać, a nie mają, z czego i z kim. - organizowanie wydarzeń kulturalnych, sportowych dla rodzin, wciąż brakuje środków- osoby są, natomiast brakuje 

możliwości finansowych, w naszym sołectwie jesteśmy mocno związani z sołectwem obok, sąsiednim, ale brakuje nam ścieżki łączącej dwa sołectwa, wspólnie organizujemy 

wydarzenia. 

- Nieograniczony dostęp do Internetu, wspieranie ludzi starszych w podejmowaniu pierwszych kroków z obsługą komputera, czy telefonu. 



- W przyszłości chcielibyśmy nowe wodociągi gdyż nasze są całe w azbeście. Kanalizację gdyż tego też nie mamy. Na chwilę obecną będą przetargi na dokończenie drogi w naszej 

miejscowości wraz z oświadczeniem. Jesteśmy w trakcie robienia projektów na zagospodarowanie terenu przy stawie - mostek, altanka, kącik rybaka, ścieżka edukacyjna na 

temat rolnictwa wraz z figurami rolniczymi. Pomysły rodzą się wraz z nastaniem nowego dnia. Nasza miejscowość skorzysta przy tych inwestycjach komfort bytowy oraz 

pozyskamy nowe miejsce gdzie można spędzić każdą wolną chwilę wraz z rodziną. 

- Należy doprowadzić Internet światłowodowy do Sołectwa. W świetlicy wiejskiej powinien być meeting pointy z wifi free. Powinny być kamery na placu zabaw online. Ścieżki 

rowerowe powinny iść przez lasy nie obok asfaltu powinny mieć, co kilka km nowoczesne słupki informacyjne zasilane wiatrakiem lub słońcem. Solary na dachu to musi być 

standard tak żeby być niezależnym od zasilania. Trzeba by robić magazyny energii w każdym domu. Jest jeszcze pełno pomysłów, które będą trudne w realizacji, bo czasami 

proste dofinansowanie zostaje odrzucone dla małego sołectwa. Wiem z doświadczenia .....  

 

16. Biorąc udział w Konkursie „Lokalna Strategia Rozwoju szansą dla nas” wyrażam zgodę na przetwarzanie danych osobowych przez Stowarzyszenie Bursztynowy Pasaż z 

siedzibą w Gniewinie przy ul. Szkolnej 3, zgodnie z Rozporządzeniem Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o 

ochronie danych). Pełna treść RODO znajduje się na stronie www.bursztynowypasaz.pl. 

  

http://www.bursztynowypasaz.pl/

